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Yazın tüm şartlarını en etkili biçimde
yaşadığımız şu günlerde, sıcak bir
gündemi de geride bıraktık. Geçen ayın

bizim  için en önemli gündem maddesi,
sorunlarımızı hükümet kanadına bir dosya halinde
aktarmak oldu. 

Tüm teşkilatımızla Wow Otel’deki kahvaltılı
toplantımızı, Ak Parti Genel Başkan Yardımcısı Salih
Kapusuz  ile milletvelillerinden oluşan heyeti
onurlandırdılar. 

Ak Parti’nin aynı zamanda sivil toplum
teşkilatlarıyla ilgili konumdaki Halkla İlişkiler
Başkanı Salih Kapusuz, Başkan Yardımcıları
Mehmet Muş (İst Milletvekili), Öznur Çalık
(Malatya Milletvekili), İlknur Denizli (İzmir
Milletvekili) ve Recai Berber (Manisa Milletvekili)
sorunlarımızı bizzat bizden dinlediği gibi fikirlerini
de bizimle paylaştılar.

Değerli teşkilat mensupları, esnafımızın yaşadığı
sıkıntının temelinde gelişen teknoloji ve alışverişte
alışkanlıkların değişmesinin yanı sıra mevcut
mevzuatların eski kalması yatıyor.

Yani sorunların çoğunda çözüm için yasal
düzenleme gerekiyor.  Ve bu sorunlar aslında
sadece İstanbul esnafının değil, tüm ülke esnaf
sanatkarının sorunları.

5362 sayılı yasadaki “Esnaf tanımı”ndan
tutunda, esnaf sanatkarı yaşatmak için vergi ve
sosyal güvenlikte gerekli muafiyet uygulamaları
tüm esnaf sanatkarı yakından ilgilendiriyor.

Sicil kayıt ücretinden, kapama işlemlerine kadar
alınan ücretlerin yüksekliği, tarifeler, ustalık belgesi
gibi konularda adaletsizlikleri, vergi ve sosyal
güvenlikteki beklentilerimizi, okul servis araçlarına
plaka tahdidi talebimizi, minibüslerimizin geleceği,
mesleki eğitimde yeni düzenlemeler ve daha bir
çok konuyu içine alan sorunlar dosyamızı Sayın
Salih Kapusuz ve heyetine ayrıntılarıyla anlatma
fırsatı buldum. Bununla da yetinmeyip daha önce-
den hazırladığımız dosyayı kendilerine bizzat tak-
dim ettim. Hatta bazı taleplerimizle ilgili görüşlerini
bizimle paylaştılar. Bu da bizi ümitlendirdi. Bu
arada AVM’lerde bugün gelinen noktayı ve
Türkiye’de 300’e yaklaşan AVM’lerin esnafa verdiği
zararı aktardım. 93 AVM’siyle İstanbul’un dünyada
5. sıraya oturmasının üyelerimize yansımasını
anlattım. 

Aslında rapor haline getirdiğimiz konular
sadece İstanbul esnafının değil, tüm ülke

esnafımızın sorunlarıydı. Bu arada Van’daki
tespitlerimin beni mutlu ettiğini de aktardım. Van
Birlik binası temel atma törenine katılmış ve oradaki
esnafı gezmiştim. Çözüm sürecinin oradaki olumlu
yansıması ve esnafın gülen yüzüyle “Biz asıl İstanbul
esnafını merak ediyoruz, bizi destekliyorlar mı?”
söylemi anlamlaydı. Tüm bulanları Sayın Kapusuz
ve heyetine anlattım. 

Kadın ve engelli esnafımızı da unutmadık. Sicil
kayıt bedellerinde kadın esnafa yüzde 50, engelli
esnafa da yüzde 75 indirim yapılmasını istedim.
Günümüz şartlarına uymayan ve adaleti temsil
etmeyen mevcut mevzuatların düzelmesi tüm
esnaf sanatkarımızı ve teşkilatlarımızı mutlu
edecek. Biz teşkilat başkanları olarak, üzerimize
düşeni yaptığımıza inanıyorum. Bunun dışında
‘isteklerimiz yerine gelsin’ diye topumuzla
tüfeğimizle bir yerlere saldırmak durumunda
değiliz. Önce sıkıntıları, sorunları teknik manada
rapor haline getirip dosya olarak sunmak  ve
yetkililere, teşkilatımızın gözü önünde anlatmak
doğru olandır. Bizde bunu yaptık. Bundan sonra
konuların çözüme kavuşturulması takibimizde
olacaktır.  

İstanbul’daki kahvaltılı toplantımıza gelip bizi
dinleyerek esnaf soframızı da onurlandıran Sayın
Salih Kapusuz ve milletvekillerinden oluşan
heyetine teşkilatım adına teşekkürlerimi arz
ediyorum.

Bu anlamlı toplantımızda üst seviyedeki
katılımlarıyla bizi güçlendiren tüm oda başkan ve
yönetim kurulu üyesi arkadaşlarımı candan
kucaklıyorum. Sağlıcakla kalın.   

BAŞKANDAN

İSTESOB BAŞKANI FAİK YILMAZ

TÜRK ESNAFININ
DOSYASI
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İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği (İSTESOB), Türkiye’deki 6 milyonu
aşkın esnafı yakından ilgilendiren sorunları bir dosya haline getirdi ve
milletvekillerine sundu.

YILMAZ’DAN KAPUSUZ’A
ÇÖZÜM DOSYASI

Ak Parti Genel Başkan
Yardımcısı ve Halkla
İlişkiler Başkanı Salih

Kapusuz, beraberindeki
milletvekilleri ile İstanbul esnaf
teşkilatının kahvaltısına katılıp
sorunları dinledi.

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği’nin (İSTESOB)

düzenlediği kahvaltılı toplantıda
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, çoğu
yasal düzenleme gerektiren bir
sorunlar dosyasını Ak Parti Genel
Başkanı Salih Kapusuz’a teslim etti.

17 Mayıs Cuma günü WOW
Hotel’de gerçekleşen toplantıya Ak
Parti Genel Başkan Yardımcısı Salih
Kapusuz’la beraber, Ak Parti Halkla

İlişkiler başkan yardımcıları Malatya
Milletvekili Öznur Çalık, İzmir
Milletvekili İlknur Denizli, Manisa
Milletvekili Recai Berber, İstanbul
Milletvekili Mehmet Muş ve esnaf
odalarından bini aşkın yönetici katıldı.

Esnaf sorunlarının etraflıca ele
alındığı ve siyasetin en üst
kademesinden isimlerin katıldığı
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YILMAZ’DAN KAPUSUZ’A
ÇÖZÜM DOSYASI

toplantı, yakın zamanda
gerçekleşmesi beklenen Esnaf Şurası
öncesi de büyük önem taşıyordu. 

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz
kahvaltı sonrası çıktığı kürsüden
sorunları tek tek sıralayarak aktardı.
Konuşmasına, esnafın ticaret
odalarına kaydedilmesinin
doğurduğu sıkıntılara değinerek
başlayan Başkan Yılmaz, hemen her
sektörden esnafı yakından
ilgilendiren konuları gündeme
getirdi.

Sıkıntıları, çözüm önerileri ile
birlikte sunan Başkan Yılmaz,
toplantıya ve esnaf sorunlarına ne
kadar hazırlıklı olduklarını gösterdi.
Kentsel dönüşüm nedeniyle
dükkanları yıkılacak esnafın,
mağduriyetini gidermek adına esnaf
çarşıları yapılmasını isteyen Başkan
Yılmaz, siyaset erbabının seslerini
duymalarını istedi.

Esnafın oda kaydı esnasında
ödediği para, aidatlar ve esnafın sicil
kaydını kapatırken ödediği

MİLLETVEKİLLERİ ESNAF SOFRASINDA

Yılmaz, esnafın sorunlarını, iktidar partisi Halkla İlişkiler Başkanı 
Salih Kapusuz ve heyetine aktardı.



meblağların makul bir seviyeye
çekilmesini teklif eden Başkan Yılmaz,
esnaf odalarının ‘ölü soyucu’
yaftalamasından kurtulması için yeni
bir düzenlemenin şart olduğunun
altını çizdi. 

Gelişen teknoloji ve alışverişte
alışkanlıkların değişmesiyle esnaf
sanatkarın sıkıntılı bir süreçten
geçtiğini belirten Yılmaz, esnaf
sanatkarı yaşatmak için vergi ve
sosyal güvenlikte muafiyet
uygulanmasını istedi. Muafiyetin
kimleri ve hangi durumları
kapsayacağı da şu şekilde açıkladı:
“Yeni işyeri açana en az 5 yıl
süreyle sıfır vergi uygulanması.
İstihdamı artırmak ve kayıt dışı işçi
çalıştırmayı önlemek için
çalışanlara asgari ücretten stopaj
uygulanmalı. Esnaf ve sanatkâr-
lardan alınan sigorta primi
azaltılmalı, emekliye ayrılmış olup
da çalışmaya devam edenlerden
kesilen sosyal güvenlik destek
primi kaldırılmalıdır. Vergi Usul
Kanununun 176’ncı maddesin-
deki; birinci sınıf tüccar, ikinci sınıf
tüccar ayrımına, esnaf ve sanatkâr
ifadesi eklenmeli teklifinde”

bulunuldu. Toplantıda Başkan Faik
Yılmaz tarafından dile getirilen diğer
konular şu şekilde oldu:

YENİ SANAYİ BÖLGESİ
Şehir merkezindeki atölyelerin

şehir merkezinden çıkarıldığına
dikkat çekilirken, esnaf için yeni
yerleşim yerleri tahsis edilmediği
belirtildi. Bu durum esnaf ve
sanatkârın mağduriyetine yol açtığı
açıklanırken, esnaf için organize
sanayi bölgelerinin bir an önce tesis
edilmesi istendi. 

MİNİBÜSÇÜNÜN HAKKI 
İBB’nin, minibüsleri otobüse

çevirip, 15 yıl kullandıktan sonra

Belediye’ye tüm haklarıyla
devredilmesini teklif ettiğini
hatırlatırken, minibüsçü esnafının
büyük bir haksızlıkla karşı karşıya
kaldığını vurguladı. Böyle bir
anlaşmanın minibüsçü esnafını
sonlandırması anlamına geleceğini
dile getirirken, müktesep hakların
korunması adına siyasetçilere
çağrıda bulundu. 

USTALIK B. OLMAYANA AF
01.01.2011 tarihinden önce 3308

sayılı Mesleki Eğitim Kanunu
kapsamında işyeri açmış, vergi
kayıdını yaptırmış ve esnaf siciline
kayıtlı esnaf ve sanatkara bir defaya
mahsus olmak üzere doğrudan
ustalık belgesi düzenlenmesini
sağlayacak bir başvuru affının
çıkarılması da toplantıda yer alan
konular arasında oldu.

PLAKA TAHDİDİ
27 ilde servis aracı plaka tahdidi

bulunmasına rağmen İstanbul’un bu
uygulamanın dışında kaldığını
belirtti. Bunun sonucu olarak korsan
servisçilik yapan kişilerin sayısı
arttığını, öğrenci taşımacılığı yapan

Esnaf sofrasının konuğu olan Salih Kapusuz, salondaki esnaf yöneticilerini selamladı ve 
kürsüye çıktığında da esnafı toplumun temel direği olarak niteledi.

Recai Berber
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servis araçlarının kontrolü ve
disiplinin sağlanmasında güçlük
çekildiğini söyledi. Özetle, 27 ilde
olduğu gibi İstanbul’da da servis
araçlarına plaka tahdidi  getirilmesi
istendi.

YASALARDAKİ ÇELİŞKİLER
ESNAFI MADĞUR EDİYOR 

Yılmaz,  2005 yılında yanlışlar ve
haksızlıklılarla çıkan iki yasanın esnaf
sanatkarı nasıl mağdur ettiğini de
örnekler vererek anlattı.

Yılmaz,“5362 sayılı Esnaf ve
Sanatkârlar Meslek Kuruluşları
Kanunu’nun, fiyat tarifelerini bağlı
oldukları odalarca hazırlanıp,
Birlik tarafından onandığını
hükmederken  5216 sayılı
Büyükşehir Belediye Kanunu bu
yetkiyi Belediye’ye vermekte . Bu
çelişki başta taksi, minibüs ve
servis araçları gibi ulaşım sektörü
olmak üzere  çoğu esnafı mağdur
etmektedir ve  bunun düzeltilmesi
istiyoruz” şeklinde konuştu. 

İkinci önemli yasal yanlışlığın da
esnafı ticaret odasına yönelttiğini
belirten Yılmaz şöyle devam etti:
“5362 sayılı Kanununa göre sicile
kayıt için ustalık belgesi ibrazı şart
koşulmuştur. Yine 3308 sayılı
Mesleki Eğitim Kanunu’nun
30’uncu maddesine göre de

‘Ustalık belgesine sahip olanlar
veya bunları işyerlerinde çalıştıran
bağımsız işyeri açabilir’ denilmek-
tedir. Ancak bu zorunluluk 5174
sayılı TOBB Kanunu’nun 102’nci
maddesinde ‘ustalık belgesi isten-
mez’ denilmek suretiyle düzenlen-
miştir. Bu iki yasa maddesindeki
farklı hükümler de son 8 yıldır
bazı meslek gruplarında ’ustalık
belgesi’ olmayanları ticaret
odasına  yöneltmiştir. Ustalık
Belgesi olmalıdır. Aksi takdirde
vasıfsız insanların ürettiği mal ve
hizmetleri ile yarım-yamalak
tamiratla vatandaşa zarar verilmiş
olunur” dedi.

Sorunları dinleyen Ak Parti Genel
Başkan Yardımcısı Salih Kapusuz da
sorunları ve bu çelişkilerin
düzeltilmesi konusunda Başbakan’ın
da onayını alarak düzeltme yoluna
gidileceği müjdesini verdi. Kapusuz,
özellikle zorunlu trafik sigortası
ücretinin yüksekliğinin esnafı zarara
soktuğunu ve bunun gibi bazı
çelişkilerin düzeltilmesi gereğine
işaret etti.  Toplumun temel taşı
olarak nitelediği esnafın daima
yanında olacaklarını ifade eden Salih
Kapusuz, esnafla bir araya gelmenin
kendileri için büyük bir mutluluk
olduğunu söyledi.

Oda başkanlarının gençlere ahilik

kültürünü aşılamasını öğütleyen
Salih Kapusuz, milli değerlere sahip
çıkmak adına esnaf temsilcilerine
büyük sorumluluklar düştüğünü dile
getirdi. 

Kapusuz, meslek odası
temsilcilerinin problemlerini yazılı
olarak kendilerine ilettiğini açıkladı
ve gerekli incelemelerden sonra
problemlerin üzerine gideceklerini
dile getirdi. Esnafın, Ak Parti döne-
miyle birlikte, esnafın kabus dolu
dönemleri geride bıraktığını belirtti.

Ak Parti Manisa Milletvekili Recai
Berber konuşmasında, esnafın
devletten aldığı desteklerden
bahsetti ve bu desteğin kademeli
olarak her yıl arttığını kaydetti. Recai
Berber, esnafın ekonomik ve
toplumsal hayatta vazgeçilmez bir
role sahip olduğunu belirtti. Esnafın
ekonomik istikrarın ve istihdamın
arttırılmasında oynadığı rol itibariyle
esnafı, ekonominin en önemli
parçası olarak niteledi.

Berber, 2013 itibariyle hizmet
sektöründe çalışan esnafın da,
KOSGEB desteklerinden
faydalanabileceğini müjdeledi.
KOSGEB kredilerinin yüzde
20’sinden esnafın yararlanabildiğini
belirten Berber, bu rakamın artması
için çalışma içinde olduklarını
açıkladı. 



ON BİNLER, 
PLAKA TAHDİDİNE KOŞTU

İstanbul Umum Servis Aracı
İşletmeleri Esnaf Odası,
sektörün sıkıntılarını dile

getirmek için bir miting düzenledi.
11 Mayıs Cumartesi günü
Kazlıçeşme’yi araçlarıyla beyaza
bürüyen servisçiler sorunlarından
kamuoyunun da haberdar olmasını
sağladı. 

Plaka tahdidi olmak üzere
engelli donanımı, korsan yasasının
yanlış yorumlanması, tur firmaları
ile servisçi esnafı arasındaki haksız

rekabet, miting alanını dolduran
servisçilerin ortak sorunu olarak dile
getirildi.

Servisçiler hazırladıkları pankart-
larla ve dövizlerle sorunlarına dikkat
çekerken, İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği (İSTESOB)
Başkan Vekili Mustafa Nuhoğlu ve
Servis Aracı İşletmeleri Esnaf Odası
Başkanı Hamza Öztürk konuşmacı
olarak yer aldılar. Motorize oda
başkanlarının da destek verdiği
mitinge, çok sayıda oda yöneticisi

de alandaki yerini aldı.
İSTESOB Başkan Vekili İsmail

Taşkın, İSTESOB yönetim kurulu
üyeleri Şükrü Akyüz, Mehmet
Banzaroğlu ile Avcılar Şoförler
Odası Başkanı Kemal Türk, Sefaköy
Şoförler Odası Başkanı İhsan
Çelikbaş, Küçükçekmece Şoförler
Odası Başkanı Mehmet Bekiroğlu,
Pendik Şoförler Odası Başkanı
Vehbi Bayraktar, Dolayoba
Şoförler Odası Başkanı Niyazi
Akyüz, Tuzla Şoförler Odası Başkanı

Kazlıçeşme’de toplanan binlerce servisçi, plaka tahdidi istediklerini belirtti, korsan
yasasının yanlış yorumlanmasından şikayet etti.

HABER

Siyasi mitinglerde görmeye alıştığımız Kazlıçeşme meydanında bu kez esnafın mitingi
vardı. Servis işletmecileri plaka tahdidi için meydanı hınca hınç doldurdu.



Mustafa Tahsin Kırıcı, Alibeyköy
Şoförler Odası Başkanı Ali Rıza
Yavuz, Galericiler Odası Başkanı
Kenan Taşlıdağ, Taksiciler Odası
Başkanı Yılmaz Yahya Uğur ve
yöneticileri, çeşitli dernek ve
sendika temsilcileri katılarak
servisçilere destek oldular.

İSTESOB Başkan Vekili Mustafa
Nuhoğlu, esnafın hakkını aramak
adına gereken bütün girişimlerde
bulunacaklarını, esnafın gönlünü
ferah tutmasını istedi. Esnafın

mağduriyetini ortadan kaldırmak
için el birliği çağrısı yapan Başkan
Vekili Nuhoğlu, servisçi esnafını
mitinge olan geniş katılımından
dolayı kutladı.

PLAKAHA TAHDİDİ HAKKIMIZ
Mitingde konuşmalar sık sık

“plaka hakkımız söke söke alırız “
sloganlarıyla kesilirken, tur
şirketlerine olan öfke ise gözlerden
kaçmadı.

Servisçiler, bakanlar kurulu

kararıyla servis araçlarının plaka
tahdidi kapsamına girmesine
rağmen İstanbul’da
uygulanmamasına isyan etti. 27 ilde
plaka tahdidi uygulamasına
geçildiğine değinilirken, İstanbul’un
bu anlamda olumsuz bir örnek
oluşturduğu dile getirildi.

Servis Aracı İşletmeleri Esnaf
Odası Başkanı Hamza Öztürk,
korsan yasasının yanlış
yorumlanması, engelli rampası, tur
şirketlerinin servisçi üstündeki

KAZLIÇEŞME’DE TARİHİ GÜN



haksız uygulamaları, sigorta ve
kasko ücretlerinde yapılan olağan
üstü artışlar, tevkifat kanunu gibi
sorunları gündeme getirdi. 

Başkan Öztürk plaka tahdidinin
yasal hakları olduğunu belirtirken,
eleştirileri de cevapladı. Plaka
tahdidinin bir rant kapısı doğuracağı
şeklindeki görüşün doğru
olmadığını ifade eden Başkan
Öztürk, asıl rantın şimdiki düzende
yaşandığını söyledi. 

Başkan Öztürk, plaka tahdidi
uygulamasının esnafın hakların
korunması, trafikteki düzenin
sağlanması adına önemli bir adım
olacağı görüşünü paylaştı.

Zıtlaşma peşinde olmadıklarını
vurgulayan Başkan Öztürk, ekmek
peşinde olduklarını belirtti ve bir de
çağrıda bulundu: "Devlet büyükle-
rimiz bilsin ki, biz kavga peşinde
değiliz. Biz geleceğimizi taşıyoruz.
Yarının başbakanları, belediye
başkanları, savcıları bizim araçla-
rımızda. Çocuklarınız bize
emanet, bize hakkımız olanı verin.

Burada insanlar evine götürecek
ekmeğinin peşindedir” dedi. 

İstanbul trafiğinde 41 bin servis
aracı olduğunu söyleyen Başkan
Öztürk, “Servisçiler birkaç tane
büyük tur şirketin oyuncağı haline
gelmiş durumda. iki üç insan daha
fazla kazanacak diye binlerce
insan kazancından oluyor”
şeklinde konuştu.

PİKNİĞE BİLE GİDEMİYORLAR
6321 sayılı yasaya getirilen 3.

Madde sonucu bazı servis araçlarının
korsan taşımacı olarak yorumlanıp,
cezalar aldığını söyleyen Başkan
Öztürk, aileleri ile memleketlerine
bile gidemediklerini kaydetti. Esnaf
da aldıkları cezaların makbuzlarını
gösterirken, bu sorunun bir an önce
halledilmesini istedi.

TUR ŞİRKETİNDEN ESNAFA
TEHDİT

Başkan Hamza Öztürk, tur
şirketlerin düzenledikleri mitingden
ne kadar rahatsız olduğunu

göstermek için esnafa ulaşan bir
mesajı okudu. Tur şirketinden
servisçi esnafına gelen”Servis Aracı
İşletmeleri Esnaf Odası’nın
düzenlediğini mitinge katılmanızı
uyguna görmüyoruz. Katılımız
halinde disiplin cezası alacaksınız”
içerikli tehdit mesajını okudu ve tur
şirketlerinin, esnafın gücü karşısında
çaresiz kalacağı söyledi.

Servisçilerin sıkıntılarının
çözülmesi için yetkililerin gerekeni
yapmamaları durumunda izlenecek
yol da mitingde dile getirildi. 9
Haziran’da piknik düzenleyecek olan
servisçiler, bu tarihten sonra 10
dakika iş yavaşlatma ve işe geç
gitme eylemlerini gerçekleştirecek,
bir sonraki aşamada ise kontak
kapatma eylemleri yapılacak.
Konuşmaların bitmesinin ardından
mikrofonlara konuşan servisçiler,
özellikle plaka tahdidinin
yapılmamasından, kesilen yüksek
trafik cezalarından ve korsan
yasasından sonra araçlarının
bağlanmasından yakındı.

Mitinge katılan esnaf tepkisini sloganlar ve hazırladıkları pankartlarla gösterdi.

Motorize oda başkanları servisçi esnafına destek olmak için alandaki yerini aldı.
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İSTESOB tarafından İkitelli'de
yaptırılmakta olan İstanbul’un
ilk İŞLETMELER ÜSTÜ EĞİTİM VE

TEKNOLOJİ MERKEZİ inşaatının kabası
tamamlandı.  Teknik eleman
yetiştirecek olan İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği'nin
(İSTESOB) yaptırmakta olduğu okulda
teknoloji eğitim müfredatı
uygulanacak.

Almanları  sanayide başarıya
taşıyan ve “Dual sistem” eğitim

modeli olarak da bilinen “İşletmeler
Üstü eğitim ve Teknoloji Merkezi”
okulunun kaba  inşaatı tamamlandı.
22 Kasım'da Bilim, Sanayi ve Teknoloji
Bakanı Nihat Ergün tarafından temeli
atılan inşaatta sona yaklaşıldı.
Alman eğitim müfredatı olan ve
Almanya’da bir çok ilde faaliyette olan
İŞLETMELER ÜSTÜ EĞİTİM VE
TEKNOLOJİ MERKEZİ  teknik eleman
yetiştirecek.

Teknoloji donanımlarının yer

alacağı İSTESOB okulunda 27 sınıf ve 6
laboratuar bulunacak. Binanın bir
bölümünde ise  dünden bugüne
teknolojiyi çağrıştıran bir “esnaf
sanaatkarlar müzesi” tesis edilecek.
Almanya’da sayıları hayli fazla olan
işletmeler üstü eğitim merkezi
İstanbul'da bir ilk olacak ve
gençlerimizin geleceğine önemli bir
katkı sağlayacak. 

Okul inşaatı, İkitelli Organize
Sanayi Bölgesi’nde  4 bin metrekarelik
alanda 1300 metrekare üzerine bina
edilmekte ve 11 bin metrekare kapalı
alan şeklinde planlandı. Başakşehir,
İkitelli OSB Mahallesi, Süleyman
Demirel Bulvarı’ndaki  okul inşaatın
ince işleri ve tüm teknik donanımı
tamamlandıktan sonra eğitime
açılacak.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Başkan Vekili Mustafa Nuhoğlu,
Yönetim Kurulu Üyesi Yaşar Hangün
ve Eğitim Müdürü Muzaffer Garip
okul inşaatında incelemelerde
bulundular.

İSTESOB OKULU’NDA
KATLAR TAMAMLANDI
İstanbul’un ilk İŞLETMELER ÜSTÜ EĞİTİM VE TEKNOLOJİ MERKEZİ inşaatının
kabası devam ediyor.

S. DEMİREL BULVAR TARAFI: İSTESOB okulunun cadde tarafı zeminden 
4 kat şeklinde tamamlandı. İnşaatı Faik Yılmaz, Mustafa Nuhoğlu, Yaşar Hangün ve

Muzaffer Garip birlikte gezdiler.

ÖN CEPHE: Okula giriş kapısındaki cephe iki
kat olarak görülüyor. Başkan Faik Yılmaz 

ve müteahit temsilcileri bir arada..



Türkiye için önümüzdeki hedef yılı 2023.
Cumhuriyetimizin 100. kuruluş yıldönümü
olan ve son dönemlerde sık sık telaffuz

ettiğimiz 2023’e 10 yıl kaldı. Öncelikli hedef,
2023’te 500 milyar dolarlık ihracat söz konusu.
Geçen yılki 135 milyar dolarlık (2012 ‘de 152
milyar dolarlık) ihracatımıza bakılırsa 500 milyar
dolarlık ihracata ulaşılması elbette imkansız değil.

İkinci hedef ise Türk ekonomisinin ilk 10’a
girmesi. İşte bu hedefle ilgili kuşkularımız var.
Çünkü Türkiye 2010 yılında dünyanın 17. büyük
ekonomisiydi ama 2011 yılında yüzde 8.5 gibi bir
büyümeye rağmen 18.’liğe geriledi. 2012’de
17.’liğe çıktı. Yani ilk 10’a girebilmemiz için 10
yılda önümüzdeki 7 ülkeyi geçmemiz gerekiyor.
Geçmemiz için de bu 7 ülkenin yerinde sayması
gerekiyor. Mesela Almanya’nın geçen yılki ihracatı,
bizim 500 milyar dolarlık hedefimizi tam üçe kat-
ladı. Yani önümüzdeki ülkelerle aramızda müthiş
farklar var. O ülkeler bugün oldukları yerde dur-
mayacaklarına göre nasıl olacak da ilk 10’a gire-
ceğiz. Umarız bu tahminler bizim düşündüğümüz
gibi hayal olmaktan çıkar da yanılırız. Bizim en çok
merak ettiğimiz konu ise önümüzdeki 10 yılda
esnafın ne olacağı? Çünkü gidişat hiç de iç açıcı
görünmüyor.

“Türkiye'nin AVM Potansiyel Raporu” isimli bir
analiz çalışmasına göre Türkiye'de 265 aktif AVM
mevcut, 55 ilimiz ise henüz AVM ile tanışmamış
durumda. Bu yıl içinde halen 29 AVM açılışı
bekleniyor, 2014 de ise 13 yeni AVM açılacak. Bu
gelişmelerle 2014 yılında Türkiye'de 347 AVM
olacak. Peki hepsi ayakta kalacak mı? Sektörde
artık ciddi oranda kan kaybı başladı. Başladı başla-
masına da her bir AVM yaklaşık bin esnafı yuttu.
Yutmaya da devam ediyor. Ama  belirttiğim gibi
rapora göre AVM sektörü de kan kaybetmeye
başladı. 

Günümüzde vakit çok kıymetli, müşteri ürüne
kolay ulaşabilmek ve ucuza almak istiyor, yeni
perakende anlayışında dünyada farklı uygulamalar
görüyoruz. Sadece e-ticaret değil, farklı alışveriş
yöntemleri gelişmiş durumda. Sanal Marketler,
showroom olarak kullanılan, mal stoklanmayan
yerinde siparişli dükkanlar, yerinde katalogdan
beğenip ürünü aldığınız dükkan satışları, daha az

yerde daha fazla
ürüne ulaşma
imkanı
sağlayan
yöntemler.
Buna ilave olarak
alışverişte
eğlence temalı yenilikler…

Hani hep söylediğimiz bir şey var; “Esnaf
kendini yenilemeli” diye. Bunun için Amerika’yı
yeniden keşfetmeye gerek yok. Yukarıda
sıraladığım hususları dikkate alan esnaf hem
kendini yenileyecek, hem bu yeni trendde yerini
güçlendirecek, hem de kazanıp büyüyecek. 

Bu yeni trend ve alışverişteki yeni beklentiler
AVM'ler içinde  bir tehdit oluşturuyor.

Türkiye'nin AVM potansiyeli ve haritasının
belirlendiği çalışmada, AVM bulunan 48 ildeki
alışveriş merkezlerinin incelendiği çalışmada
ayrıca, 2014 sonuna kadar açılması planlanan
82 alışveriş merkezinin de ele alındığı
kaydedildi.

Çoğunluğu İstanbul'da olmak üzere, Ankara ve
Kocaeli illerinde alışveriş merkezlerinin fonksiyon-
larını yitirdikleri ulaşım ve ihtiyaçlara cevap
verememe gibi sebepler kan kaybettiriyor.

İstanbul'da fonksiyonunu yitirdiği gözlemlenen
AVM'lerin yer aldığı ilçeler,

Büyükçekmece, Beylikdüzü, Bakırköy ve Pendik
olarak sıralanıyor.

İstanbul'da halen AVM olmayan ilçeler ise
Kağıthane, Küçükçekmece, Bağcılar, Sultangazi,
Gaziosmanpaşa, Ataşehir, Beyoğlu, Avcılar,
Güngören olarak sıralanıyor. AVM'ye doymuş
ilçeler ise Avrupa yakasında Bayrampaşa, Bakırköy,
Beşiktaş, Beylikdüzü, Büyükçekmece, Anadolu
yakasında ise, Pendik, Ümraniye, Üsküdar, Kadıköy,
Kartal.

Esnafı bitirme noktasına giden AVM süreci
konusunda devlete de büyük iş düşüyor. AVM pro-
jeleri belediyeler tarafından onaylanırken yerleşim
merkezlerindeki çarşı pazarların yaşatılması
düşünülmeli ve buna göre yaptırımlar uygulan-
malı. Eğer bu milletin orta direği esnaf sanatkar ise
onları yaşatmak için gereğini yapmalı, tedbir alın-
malı diyor ve sağlıklı huzurlu günler diliyorum.

MAKALE

Fikret HELVACIOĞLU

yazıyorum

ESNAFIN 
2023 GÖRÜNÜMÜ
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FAİK YILMAZ,  32. GÜN'DE..
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Başkan Faik Yılmaz TRT Haber ve Kanal D’de yayınlanan 32.Gün programında
kadın ve beden engelli esnafın sayısının arttırılması için çeşitli kolaylıklar 
sağlanmasını istedi.

Hızla artan kadın esnaf
sayısıyla beraber kadınlar,
medyanın dikkatini

çekmeye başladı. Umur Birand’ın
hazırlayıp sunduğu 32. Gün progra-
mında kadın esnaf konusu işlenirken,
TRT Haber de engelli haftası nede-
niyle, engelli esnafı gündeme taşıdı.
Düzenlenen programlarda İstanbul
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı Faik Yılmaz’ın görüşlerine
yer verildi.

KADIN ESNAF ARTIYOR
Gümrük ve Ticaret Bakanlığı’nın

verilerine göre kadın esnaf sayısı 226
bini aştı. Sadece bir yıl içinde 41 bin
yeni kadın esnafın piyasaya atılmış
olması da medyanın ilgisini çekmiş
durumda. 32.Gün programı kadın
esnaf konusunu işledi ve İSTESOB’a
bağlı bazı kadın esnafı ziyaret etti.
Daha önce dergimizde de yer
verdiğimiz taksi şoförü Zehra Oğuz’a
mikrofon uzatıldı; Zehra Hanım
esnaflık sürecini anlattı.

KOSGEB’den kredi almayı
bekleyen çok sayıda kadın esnafın
beklediğini söyleyen Başkan Yılmaz,
bankaların da bu yoğun talep
karşısında KOSGEB’le rekabete
giriştiğini belirtti.

Kadınların hemen her sektörde
boy gösterdiğini açıklayan Başkan
Yılmaz, bunun  sonucunda da
kadınların ülke ekonomisine katkıda
bulunduklarını sözlerine ekledi. 

ENGELLİ ESNAFA AYRICALIK
TANINSIN

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
engelli vatandaşların da esnaflık
yapabilmesi için bir dizi kolaylıklar
sağlanmasını istedi. Başkan Yılmaz,

engelli vatandaşlardan yüzde 75
daha az katkı pay alınması, vergi
indirimi sağlanması, kira stopajlarının
düşük olması gibi bazı ayrıcalıklar
tanınarak, engelli esnaf sayısını
arttırabileceğini dile getirdi. 

TRT Haber engelliler haftası
nedeniyle gündemine engelli kadın
esnaf Fevziye Değerlier’i aldı.
İstanbul İşportacılar Odası’na bağlı bir
esnaf olan Fevziye Değerlier selpak
satarak geçimini sağlıyor. 

Eski İstanbul Milletvekili Lokman
Ayva’nın da görüşlerine yer verildiği
programda Ayva, engelli
vatandaşların en büyük engelinin
yine kendileri olduğunu söyledi ve
cesaretli olmalarını öğütledi.

MEDYADA, KADIN VE 
ENGELLİ ESNAF İŞLENDİ

FAİK YILMAZ,  32. GÜN'DE..

Fevziye Değerlier, esnafın gururu oldu.



HABER

5996 sayılı Gıda Yasası,
eleştirilerin ve desteğin
gölgesinde, yürürlüğe

girdiği 1 Ocak 2013’ten beri
uygulanmaya tüm hızıyla devam
ediyor. Yasanın, gıda piyasasını
kökten değiştirdiği yüksek sesle
dile getirilirken, yasaya destek
veren isimlerin sayısı hiç de az
değil. 

O isimlerin başında gelen
Türkiye Lokantacılar ve
Pastacılar Federasyonu
Başkanı Ethem Aykut Yenice,
5996 sayılı yasanın dünya
standartlarına uygun
yönetmeliklere sahip olduğunu
söyledi. Yenice, halkın ve esnafın
uygulamalardan dolayı memnun
olduğunu ifade etti.

YASANIN TEMEL TAŞI
HİJYEN

Hijyen konusu bu yasanın
temel taşlarından... Denetimlerde
ön plana çıkan hususların en
başında yer alıyor ve iş yerlerinin
hijyen şartlarına uygun olmasına
azami özen gösteriliyor. Yeni Gıda
Yasası ile gelen yönetmeliklere
aykırı uygulamalarla karşılaşan
denetim ekipleri, yasadan
faydalanarak ağır cezalar vermeye
başladı. 

1 Ocak itibariyle, üretici
konumunda olan işyerlerinin
çevresinde kirletici unsurların
bulunmasına kesinlikle müsaade
edilmiyor. Aynı zamanda
imalathanelerin temiz tutulması
için azami özen gösterilecek;
yüzeylerde kesin suretle
kir pas olmayacak. Ürünlerin,
hazırlama bölümündeki sıcaklığa
ve rutubet değerlerine standart
getirildi. İmalathaneler bu
standartlara göre hareket edecek,
ilgili şartların korunması
sağlanacak ve aynı zamanda bu
değerler kayıt altına alınacak.
Personelin hijyen konusunda
eğitilmesi kadar, personeli
hijyen konusunda uyaracak
tabelaların asılması da zorunlu
hale geldi. Denetimlerde
bu konu da aranan şartlar
arasında.

5996 sayılı yasa öncesi
belediyeden jandarmaya kadar
birçok kurumla muhatap olmak
zorunda olduklarını hatırlatan
Başkan Yenice, şimdi ise
karşılarında sadece Gıda Tarım ve
Hayvancılık Bakanlığı olduğunu
söyledi ve bu durum sayesinde
prosedürlerin de azaldığını dile
getirdi. Yenice, ”İş yeri açmak için
çalmadık kapı bırakmıyorduk.

Belediye ayrı belge, zabıta ayrı
belge istiyordu; haliyle esnaf
isyan etme noktasına geliyordu.
Çok insan dükkan açmaktan bile
vazgeçiyor, kimi de kayıt dışı
çalışmaya yöneliyordu. Çok
şükür şimdi prosedürler azaldı;
tek muhatap olarak karşımızda
Gıda Tarım ve Hayvancılık
Bakanlığı kaldı” şeklinde görüş
belirtti.

Yasa ile birlikte gelen 120
yönetmeliğe zamanla esneklik

GIDA YASASI SEKTÖRE
ÇAĞ ATLATTI
Türkiye Lokantacılar ve Pastacılar Federasyonu Başkanı Ethem Aykut Yenice, 5996
sayılı Gıda Yasası’nın sektördeki normları Avrupa seviyesine yükselttiğini söyledi.
Yenice, yasadan esnaf kadar vatandaşın da memnun olduğunu belirtti.

Ethem Aykut Yenice
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kazandırabileceğini söyleyen
Başkan Yenice, cezaların ise çok
yüksek olduğunu belirtti.

Yeni gıda yasasının merdiven
altı olarak tabir edilen
imalathanelerin de kökünü
kurutacağı umudunu taşıyan
Başkan Yenice, ”Yeni Türk
Ticaret Kanunu ile bize tanınan
hakları sonuna kadar
kullanacağımızdan hiç kimsenin
şüphesi olmasın. Bu durum
devlet politikasıdır. Gıda Tarım
ve Hayvancılık Bakanlığı yeni
çıkan 5996 yasa ile ciddi
mücadele başlattı. Bunları
yapanları esnaf olarak
nitelendirmiyoruz” dedi.

2023 HEDEFLERİNDE
LOKANTACI ESNAFININ
ÖNEMİ BÜYÜK

Türkiye’nin 2023 hedefleri
arasında 50 milyon turist
olduğunu kaydeden Başkan
Yenice, bu hedefin
yakalanmasında lokantacıların da

payı olacaktır görüşünü ekleyerek
şöyle konuştu: “Zaruri olmadıkça
hiçbir turist bir ürün (kravat,
ayakkabı vb.) almak için
esnafı ziyaret etmez.
Ama mutlaka lokantaya gider.
Bu noktada lokantacı esnafı,
şehrin bir yüzü, kimliği
niteliğindedir. Bu noktada esnaf
ne kadar iyi ise, turist
İstanbul’dan da o kadar
memnun olacaktır” dedi ve
lokantacı esnafının bu gerekçelere
bağlı olarak desteklenmesini
istedi.

Lokantacı esnafına seslenen
Yenice, en iyisini yapmadıkça ve
çabalamadıkça piyasada
tutunmanın mümkün olmadığını
belirtti. Esnafın, her zaman
yenilikçi ve kendini geliştirebilir bir
pozisyonda olmasını tavsiye eden
Yenice, özellikle İstanbul’da çok
sert rekabetlerin yaşandığını
söyledi.

Küreselleşme ile birlikte yeni
dünyada, lokantacılığa çok

büyük yatırımlar yapıldığını
vurgulayan Yenice, lokantacılığın
artık görsel bir sanat halini
aldığını kaydetti. İyi usta olmanın
başarılı olmak için yetmediğini
söyleyen Başkan Yenice, eğitimli
olmanın ve mekana görsellik
katmanın artı değer olarak
piyasada fark yarattığının altını
çizdi.

Türk mutfağının, Fransa, İtalya
ya da Çin mutfağı gibi bir dünya
markası olamamasının nedenlerini
açıklayan Yenice, “Fransa
dünyada ilk gıda enstitülerini
1832 yılında kurdu ve aşamalı
olarak da mutfaklarının
tanıtımını yaptılar. Bugün
gelinen noktada Fransız
mutfağının ülke ekonomisine
katkısı 100 milyar dolar
civarındadır. Biz de bu noktaya
ulaşmak istiyorsak, iktidar
sahipleri acilen lokantacılık
mesleğini revize edip, korumaya
almalı ve desteklemelidir ”
ifadelerini kullandı. 

5996 KERE MAŞALLAH!..
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Esnaf ve Sanatkarlar Şurası Yönetmeliği
29.06.2012 tarih ve 28338 sayılı Resmi
Gazete’de yayımlanarak yürürlüğe gir-

miştir. Şuranın teşkili konusunda bazı itiraz-
larımız varsa da, iki yılda bir Kasım ayında
yapılacak olması ve daimi olarak çalışan bir icra
kurulunun bulunması olumludur. Ayrıca yapıla-
cak Şura toplantısı gündeminin ağırlıklı olarak
esnaf ve sanatkarlar meslek kuruluşlarıyla
yapılan çalıştay ile alt komisyonlarda belirlen-
mesi isabetli olmuştur. Ben İSTESOB temsilcisi
olarak hem çalıştayda hem de esnaf ve
sanatkarların tanımı ile organizasyon yapısı ve
odaların güçlendirilmesi konularındaki alt
komisyonlarda görev yaptım. Bu makalemde
görüş birliğine vardığımız esnaf ve sanatkârın
tanımı önerisini belirteceğim.

Esnaf ve sanatkarların tanımı; 1949 yılında
yürürlüğe giren Esnaf Dernekleri ve Esnaf Birlik-
leri, 1956 yılında yürürlüğe giren Türk Ticaret Ka-
nunu, 1964 yılında yürürlüğe giren Esnaf ve
Sanatkarlar Kanunu, 2005 yılında yürürlüğe
giren Esnaf ve Sanatkarlar Meslek Kuruluşları Ka-
nunu ve 2012 yılında yürürlüğe giren yeni Türk
Ticaret Kanunu’nda yapılmıştır. Sonuncu tanım
dâhil hiçbiri gerçekçi ve yeterli değildir. Hepsi de
vergi ya da gelir kriterini esas almıştır. Ölçü
olarak kabul edilen kıstas “kazancı ancak geçi-
mini sağlamaya yetecek derecede az olan” veya
“ekonomik faaliyetini sermayesi ile birlikte çalış-
masına dayandıran” gibi dar, kısıtlı ve günümüz
koşullarıyla bağdaşmayan bir değerlendirmedir.

Çalıştay ve komisyon çalışmalarında oy
birliği ile kabul edilen birinci öneri,

Esnaf ve Sanatkarlar Meslek kollarına
dâhil her gerçek kişi esnaf ve sanatkârdır. 

Yeni Türk Ticaret Kanununda bir kişi dahi her
türlü şirketi kurabildiğine göre, tacir duru-
mundaki kimselerin bu yolu seçmesi tabiidir. 

İkinci tanım önerisi:
Esnaf ve Sanatkar ile Tacir ve Sanayiciyi

Belirleme Koordinasyon Kurulunca belir-
lenen esnaf ve sanatkâr meslek kollarına
dahil olup, yanlarında 10 kişiye kadar
çalışanı olan ve yıllık net satış hasılatı
2.000.000 TL’yi aşmayanlar, 

Bakanlıkça mesleğin özelliğine göre
çalıştırılan işçi sayısı 10 kişinin üzerine
çıkarılabilir. 

Yıllık net satış miktarı 2.000.000 TL’yi
geçenler sanayi ticaret odasına kaydolur.

Yıllık net satış hasılatı her yıl yeniden
değerleme oranında arttırılır. 

Bu önerinin dayanağı 2003 tarihinde Avrupa
Komisyonunda kabul edilen mikro işletme ölçü-
sü ile 2005 yılında yürürlüğe giren; KOBİ yönet-
menliğindeki mikro işletme ölçüsünün
yorumlanmasıdır. Tekrar belirtmeliyim ki, bi-
rinci öneri asıl talebimiz, ikincisi ise alternatiftir.

NOT: 2,5 yıl sonra bu dergide yeniden yaz-
maya başladım. Özellikle esnaf ve sanatkâr-
lar mevzuatı konusunda soru ve sorunlarınızı
bildirirseniz cevaplamaya çalışacağım. 

Saygılar, sevgiler…

HUKUK KÖŞESİ

ESNAF VE
SANATKARIN 

TANIMI Av. Ahmet Kemal 
FERLENGEZ
Hukuk Müşaviri
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BİR GARİP YASA, TERZİYİ SANAYİCİ YAPTI !..

Piyasa yeni bir haberle
çalkalanıyor. Sanayi Sicil
Belgesi, 6948 sayılı

Sanayi Sicil Kanununun 1. maddesi
kapsamında değerlendirilen
sanayi işletmeleri, devamlı ve seri
halinde tamirat yapan işletmeler
ile elektrik veya diğer enerji üreten
santraller, gemi inşaatı gibi büyük
inşaat firmalarına, işletmenin
üretim faaliyetine başladığı
tarihten itibaren 2 ay içinde
alınması zorunlu hale geldi. 

Dükkanını ayakta tutmakta
zorlanan esnaf bir sabah sanayici
olarak uyandı ama bundan esnafın
haberi yok. Öyle ki, esnaf kısa
zaman içinde sanayi sicil belgesini
almazsa, ağır cezalarla
karşılaşacak. Daha önceleri, geçici
isteğe bağlı olarak verilen Sanayi
Sicil Belgesi 2013 yılı itibariyle
zorunlu hale geldi. 

Esnaflardan bazılar tamirat ya
da üretim yaptığı gerekçesiyle
kanun kapsamına alındı. Esnaf
belgeyi almadığı takdirde 731 TL
ceza ödeyecek, üstelik borç geriye
dönük olarak da çıkarılabilecek,
katlanarak artacak. 

Bilim, Sanayi ve Ticaret
Bakanlığı’na bağlı denetim
ekipmanları şimdiden

kıraathaneci, terzi
gibi esnafı
dolaşarak sanayi
sicil belgesi
almaları
konusunda
uyarmaya
başladı. Sanayi
Sicil Belgesi’nin
ne amaçla
esnaftan
istendiği
henüz belli
değil ve belgenin esnafın ne işe
yarayacağı ise açıklanabilmiş
değil. 

Bu belgeyi almak da hiç kolay
değil, belli bir maddi külfeti var.
Sanayi Sicil Belgesi’ni almak
isteyenler, işyerinin bir önceki yılla
ilgili faaliyetlerinin gösterildiği
yıllık işletme cetveli, kapasite
raporu, esnaf ve sanatkar sicil
gazetesi,  makine tesisatının kiralık
olması halinde en az bir yıllık kira
sözleşmesinin aslı veya fotokopisi,
sanayi ve ticaret il
müdürlüklerinden Sanayi Sicil
Beyannamesini temin etmeleri
gerekmekte.

Bu noktada kıraathane, terzi
gibi küçük işletmelerden kapasite
raporunun talep edilmesi de

sanayi sicil
belgesine esnafın zorla dahil
edildiğinin göstergesi olarak
duruyor. 

Bu noktada piyasada espriye
dönüşen bir soru da, işin
boyutunu ve çarpıklığını ortaya
koymaya yetiyor.  Bakanlık,
kıraathanelerde tüten buharın
sanayi bacası sanmasından mıdır,
esnafı kanun kapsamına alması?
Şeklindeki soru cevabını bekliyor.  

TESK ve İSTESOB bünyesindeki
esnaf temsilcileri, yıllarca ‘esnafın
tanımı yapılmalı, kim tüccar kim
esnaf kanunlarca belirlenmeli’
derken, esnaf hiç beklemediği bir
niteleme ile karşı karşıya  kaldı ve
sanayici statüsüne yükseldi.

Can çekişen esnaf, 
bir gecede sanayici yapıldı
6948 sayılı Sanayi Sicil Kanununun 1. maddesi kapsamında değerlendirilen 
işletmelere üretim faaliyetine başladığı tarihten itibaren 2 ay içinde sanayi sicil
belgesi alma zorunluluğu getirildi. Kapsama esnafın da dahil edilmesi ise 
ortalığı karıştırdı.  
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HABER

Esnaf odalarının Mayıs ayı içerisinde
gerçekleştirdiği bilgilendirme
toplantılarıyla, esnaf büyük bir yükten

kurtulmuş oldu. 6331 sayılı İş Sağlığı ve Güvenliği
Kanunu’nun yürürlüğe girmesiyle birlikte, piyasada
yüksek fiyatlara eğitim seminerleri düzenlenmeye
başlandı. Bu noktada harekete geçen İstanbul
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği, ESBİR’i
kurarak esnaf odalarının büyük bir külfet altına
girmeden eğitim seminerleri düzenlemesine imkan
sağladı. 

Eğitimler, ESBİR’in uzman kadrosu, iş yeri hekimi
Hasan Basri Arça, iş güvenliği uzmanları Bahadır
Kamarat, Mesut Meletli ve İstanbul Üniversitesi
Sağlık Bilimleri Fakültesi Öğretim Görevlisi’nden
emekli Gülümser Arça tarafından verildi. 

6331 Sayılı İş Sağlığı ve İş Güvenliği Kanunu,
işveren ve çalışanların, işyerindeki iş güvenliği ve iş
sağlığının sağlanması ve mevcut koşulların
iyileştirilmesi için yetki ve sorumluluklar ile hak ve
ödevleri düzenlemek amacıyla 1 Ocak 2013
itibariyle yürürlüğe girdi.

Kanun; kamu ve özel sektöre ait bütün işlere ve
işyerlerine, bu işyerlerinin işverenleri ile işveren
vekillerine, çırak ve stajyerler de dâhil olmak üzere
tüm çalışanlarına faaliyet konularına bakılmaksızın
uygulanacak.

Uzmanlar işverenin, çalışanlarının işle ilgili sağlık

İŞ SAĞLIĞI VE GÜVENLİĞİ
YASASI ÖĞRETİLİYOR 

ESBİR
BİLGİLENDİRİYOR

Sayit Karabağlı, Fevzi Uluceviz, Ethem Aykut Yenice ve 
Ayhan Ünal İşkembe Çorbacıları ve Kokoreçciler Odası’nın

düzenlediği eğitim seminerinde..

Küçükköy Marangozlar Odası’nın düzenlediği eğitim 
seminerinde Başkan Ziya Özel, Fevzi Kuvvet ve esnafla 

birlikte İş Sağlığı ve Güvenliği eğitimini takip ettiler.

Düğün Salonu İşletmecileri İş Sağlığı ve Güvenliği eğitiminde..
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ve güvenliğini sağlamakla yükümlü olduğunu
belirtti ve 6331 sayılı kanun ile işyerlerinde bir iş yeri
hekimi ve iş güvenliği uzmanı bulundurulmasının
zorunlu hale geldiğini açıkladı.

Mesleki risklerin önlenmesi, eğitim ve bilgi
verilmesi dâhil her türlü tedbirin alınması,
organizasyonun yapılması, gerekli araç ve
gereçlerin sağlanması, sağlık ve güvenlik
tedbirlerinin değişen şartlara uygun hale getirilmesi
işverenin yükümlülükleri arasında olduğu ESBİR
toplantılarında esnafa aktarıldı.

İşverenin, iş sağlığı ve güvenliği yönünden risk
değerlendirmesi yapmak veya yaptırmakla yükümlü
olduğu toplantılarda altı çizilen bir konu oldu.

MALTEPE BİRLEŞİK ESNAF ODASI
Maltepe Esnaf ve Sanatkarlar Odası da 30 Nisan

tarihinde, Bağdat Caddesi’nde bir salonda İş Sağlığı
ve Güvenliği eğitim semineri düzenledi. İş güvenliği
uzmanı Bahadır Kamarat, çalışan sayısı on
kişiden  az olan iş yerlerinin iş sağlığı ve güvenliği
hizmet giderlerinin devlet tarafından
karşılanacağını söyledi.

Maltepe Esnaf ve Sanatkarlar Odası Başkanı
Yunus Erdel, iş sağlığı ve güvenliği yönünden risk
değerlendirmesi yapmak veya yaptırmakla zorunlu
olduğunu hatırlattı ve esnafın Çalışma ve Sosyal
Güvenlik Bakanlığı’nın denetimlere başladığı
uyarısını yaptı. 

İş Güvenliği Uzmanı Gülümser Arça,“İşe
girişlerde, iş değişikliklerinde, iş kazası, meslek
hastalığı, sağlık gibi sebeplerle işten
uzaklaşmalarından sonra işe dönüşlerinde
çalışanın talep etmesi halinde, işyerinin tehlike
sınıfına göre Çalışma ve Sosyal Güvenlik
Bakanlığı’nca belirlenen aralıklarda
çalışanlarının sağlık muayenelerini yaptırmak
zorundadır” şeklinde konuştu.

SEFAKÖY BİRLEŞİK ESNAF ODASI
Sefaköy Birleşik Esnaf ve Sanatkarlar Odası 30

ODA ODA ESBİR SEMİNERLERİ
Esnaf odalarının İş Sağlığı ve Güvenliği kanunu hakkında
düzenlediği toplantılar tüm hızıyla sürüyor. Bu noktada 
İSTESOB bünyesinde kurulan ESBİR’in de desteğini alan esnaf
odaları üyelerini bilgilendirmede bir adım öne geçiyor.

ESBİR
BİLGİLENDİRİYOR

Maltepe Birleşik Esnaf Odası ESBİR eğitimi..

Berberlerin düzenlediği eğitim seminerine Zeytinburnu 
Belediye Başkanı Murat Aydın da katıldı.

ESBİR, Sefaköy Birleşik Esnaf Odası üyelerine de eğitim verdi.
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Nisan 2012 tarihinde, İSTESOB’un
İncirli’deki hizmet binasında
üyelerini 6331 sayılı İş Sağlığı ve İş
Güvenliği Kanunu hakkında
bilgilendirdi. 

Toplantıya katılan, İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz 6331 Sayılı
Kanunu’nda odalara düşen
görevleri sıraladı ve esnaf
odalarının üyelerini
bilgilendirmesinin asli görevleri
olduğunu yineledi.  

Sefaköy Birleşik Esnaf ve
Sanatkarlar Odası Başkan Vekili
Sait Yüksek üyelerine teşekkür
ederek başladığı konuşmasında,
yasanın cezai yaptırımlarını
hatırlatarak esnafın şartlara bir an
önce uyum sağlaması gerektiğini
belirtti.

Eğitim seminerinde uzmanlar,
İşyerleri Çalışma ve Sosyal
Güvenlik Bakanlığı tarafından kısa
vadeli sigorta kolları prim oranları
da dikkate alınmak suretiyle “az
tehlikeli”, “tehlikeli” ve “çok
tehlikeli” olarak sınıflandırmaları ve
konuyla ilgili tebliği bilgisini
paylaştı.

KÜÇÜKKÖY
MARANGOZLAR ESNAF
ODASI

Küçükköy Marangoz
Mobilyacılar ve Biliumum Ağaç
İşleri Odası da eğitim seminerleri
için ESBİR’in uzman kadrosundan
yararlandı. 14 Mayıs’ta
Gaziosmanpaşa’da gerçekleşen
eğitim seminerinde esnaf 6311
sayılı kanun hakkında

bilgilendirildi. Açılış konuşmasını
yapan Küçükköy Marangoz
Mobilyacılar ve Bilimum Ağaç İşleri
Odası Başkanı Ziya Özel, tehlikeli
ve çok tehlikeli sınıfta yer alan
işyerlerinde çalışacaklar,
yapacakları işe uygun olduklarını
belirten sağlık raporu olmadan işe
başlatılamaz raporunun esnaf için
çok önemli olduğunu belirtti. 

TOPLANTI VE DÜĞÜN
SALONU İŞLETMECİLERİ
ODASI

Esnaf odasın her yıl
düzenlediği, üyelerin düzenli
katılım gösterdiği Yıllık Eğitim ve
İstişare toplantısının bu seneki
konusu 6331 Sayılı İş Sağlığı ve İş
Güvenliği Kanunu oldu.

Toplantı ve Düğün Salonu
İşletmecileri odası Başkanı Ümit
Yaşar Demir, “ İşveren, iş sağlığı
ve güvenliği yönünden risk
değerlendirmesi yapmak veya
yaptırmakla yükümlüdür. Bu
hususu atlamayalım” dedi.  

İŞKEMBE ÇORBACILARI VE
SAKATATÇILAR
KOKOREÇCİLER VE TAVUK
SATICILARI ESNAF ODASI

Eğitim semineri için İSTESOB’un
İncirli’deki toplantı salonunu seçen
esnaf odası, iş güvenliği uzmanları
Mesut Meletli ve Gülümser
Arça’nın katkılarıyla üyelerini
bilgilendirdi.

21 Mayıs’ta gerçekleşen
toplantıya Lokantacılar ve
Pastacılar Federasyonu Başkanı

Ethem Aykut Yenice, Lokantacılar
Odası Başkanı Sayit Karabağlı ve
Yufkacılar Odası Başkanı Ayhan
Ünal da katıldı.

Toplantıda konuşan İşkembe
Çorbacıları ve Sakatatçılar,
Kokoreççiler ve Tavuk Satıcıları
Esnaf Odası Başkanı Fevzi
Uluceviz, ESBİR’in verdiği
destekten ötürü teşekkür ederek,
daha detaylı bir bilgilendirme
isteyen üyelerin esnaf odasını
ziyaret etmesini istedi.

İSTANBUL ERKEK
BERBERLERİ

İstanbul Erkek Berberleri
Esnaf Odası, 24 Mayıs Cuma
günü Zeytinburnu Kazlıçeşme
Kültür Merkezi’nde uzman
eğitmenlerin desteğiyle iş
sağlığı ve güvenliği eğitimi
düzenledi. Sunumlar öncesi bir
konuşma yapan esnaf odası
başkanı Şükrü Akyüz, 6311
sayılı İş Sağlığı ve Güvenliği
Kanunu’nun önemine dikkat çekti
ve esnafı yükümlülükleri
konusunda uyardı. Başkan Akyüz,
"Esnafımızın herhangi bir zarar
görmemesi ve bir an önce
bilgilendirilmesi için
çalışmalarımıza devam
edeceğiz" sözleriyle konuşmasını
tamamladı.

İş güvenliği uzmanları, berberlik
mesleğinde hastalıkların kanla
bulaşma riski taşıdığını ve esnafın
meslek hastalıklarına yakalanma
konusunda dikkatli olması
konusunda uyardı.

Yılmaz’dan, yeni SGK İl Müdürü’ne hayırlı olsun dileği

Sefaköy Birleşik Esnaf Odası’na bağlı üyeler, eğitimden sonra sertifikalarını aldılar.
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İstanbul Sosyal Güvenlik İl
Müdürlüğü görevine getirilen
Murat Göktaş’a hayırlı olsun

ziyaretinde bulunan İstanbul Esnaf
ve Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı
Faik Yılmaz, teşkilatı adına iyi
dileklerini sundu. Yakın ilişkilerin
korunması temennisi karşılıklı olarak
vurgulanırken Başkan Yılmaz, İl
Müdürü Murat Göktaş’tan Sosyal
Güvenlik Kurumu uygulamaları
hakkında bilgi alma fırsatı buldu.

İstanbul Sosyal Güvenlik İl
Müdürlüğü’nün Beyoğlu’ndaki
merkezinde gerçekleşen ziyarette
Başkan Yılmaz’a, İSTESOB Denetim
Kurulu Üyesi Ahmet Yazıcı ve
İSTESOB Basın Yayın Müşaviri Fikret

Helvacıloğlu eşlik etti. Başkan
Yılmaz, Murat Göktaş’ın destek me-
sajlarının kendilerine umut aşıladı-
ğını söylerken, esnafın kayıt dışı iş
yerleri bu yerlerde sigortasız çalış-
tırılan insanları da gündeme getirdi.
Açık bir hukuksuzluğun işlendiği
vurgulanırken, esnafın mağduriye-
tini gideren her adıma ve her kuru-
ma sonsuz minnettarlık duydukla-
rını beyan etti.

MURAT GÖKTAŞ’TAN İADEYİ
ZİYARET

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’ın
ziyaretinden sonra,  İstanbul Sosyal
Güvenlik İl Müdürü Murat Göktaş,
bu sefer İSTESOB’un konuğu oldu. 

14 Mayıs Salı günü İSTESOB’un
İncirli’deki merkezinde gerçekleşen
ziyarette, Murat Göktaş, Başkan Faik
Yılmaz’a vazo hediye etti. 

MURAT GÖKTAŞ KİMDİR?
1999’da SSK Sigorta Müfettiş Yrd.

olarak göreve başlayan Murat
Göktaş, 2002 yılında yapılan yeterlilik
sınavını geçerek Sigorta Müfettişliği
’ne atandı. 1999-2002 yılları arasında
Sigorta Müfettiş Yardımcısı, 2002-
2008 yılları arasında Sigorta Müfettişi
olarak görev yaptı. Mayıs 2008
tarihinde SGK Müfettişliği yaparken
İstanbul Sosyal Güvenlik İl Müdürü
Yrd. görevine atandı. Eylül 2009
tarihinde de SGK Başmüfettişliğine
getirildi. 2012 Temmuz -2013 Mart
Beşiktaş SGM Müdürlüğü görevini
yürüttükten sonra 15 Mart 2013
tarihi itibariyle İstanbul SGK İl
Müdürlüğüne atandı. Halen Türkiye
Tekvando Federasyonu Denetim
Kurulu üyeliği görevinde bulun-
maktadır. Sosyal Güvenlik Hukuku, İş
Hukuku ve Vergi Hukuku ile ilgili
yayınlanmış 200’den fazla bilimsel
makaleleri ve ortak yayınlanmış 6
adet kitabı mevcut.  2008 yılı
Haziran ayından itibaren, 5510 sayılı
Sosyal Sigortalar ve Genel Sağlık
Sigortası Kanunu ile 4857 sayılı İş
Kanuna yönelik uygulama
konularında 100’ü aşkın seminer ve
konferansta sunum yapmıştır.

KAYITDIŞI VE SİGORTASIZ
ÇALIŞTIRANLA MÜCADELE
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, İstanbul Sosyal Güvenlik İl Müdürlüğü’ne atanan
Murat Göktaş’ı makamında ziyaret etti ve yeni görevinde başarılar diledi.

Ahmet Yazıcı, Murat Göktaş ve Faik Yılmaz

Yılmaz’dan, yeni SGK İl Müdürü’ne hayırlı olsun dileği



Baharın gelişi Kağıthane
Mesire Alanı’nda düzenle-
nen  Sadabad Yaz Etkinlik-

leri “Hıdrellez Şenlikleri” ile başladı.
Etkinlikte tarihte geleneksel olarak
düzenlenen Ahilik Şed Kuşatma
Töreni de  temsili olarak kutlandı.
Törene vatandaşın da yoğun bir ilgisi
vardı. 

Kağıthane Belediye Başkanı Fazlı
Kılıç’ın ev sahipliğinde, Kağıthane
Kaymakamı A. Akın Varıcıer, İstanbul
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı Faik Yılmaz, Kağıthane
Emniyet Müdürü Mahir Yavaş, İlçe
Müftüsü Ahmet Yayla, AK Parti İlçe
Başkanı Sami İlhan, AK Parti İlçe
Kadın Kolları Başkanı Meryem
Tekbıyık, Kağıthane Şoförler Odası
Başkanı Akın Atlı, Kağıthane Bakkal
ve Bayiler Odası Başkanı Yılmaz Kaya,

Belediye Başkan Yardımcıları, STK
temsilcileri ve vatandaşlar katıldı.

Ahilikte, kalfalıktan ustalığa geçiş
törenini sembolize eden şed kuşatma
etkinliği ile başlayan program
Hıdrellez Şenlikleriyle devam etti.
Başkan Faik Yılmaz şed kuşandı,
yakılan ateşin üzerinden atladı.
Hıdrellez ateşinin üzerinden
Kağıthane Belediye Başkanı Fazlı Kılıç,
Kağıthane Kaymakamı Ahmed Akın
Varıcıer, ve protokol üyeleri de atladı.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Kağıthane Belediyesi’ni düzenledikleri
etkinlikten ve geleneklerine sahip
çıkmalarından ötürü kutladı. Bu tür
etkinliliklerin halkı bir birine
kaynaştırdığını söyleyen Başkan
Yılmaz, “Unuttuğumuz birçok
güzellik, bu şenlikler vasıtasıyla
tekrar gün yüzüne çıkıyor” dedi.

Sadabad Yaz Etkinlikleri progra-
mında baharın başlangıcını kutladık-
larını ve 120 yıl önce bu bölgede
yapılan Şed Kuşatma Törenleri’ni
geleneksel hale getirdiklerini ifade
eden Başkan Kılıç, “Okçuluk, cirit,
yağlı güreş gibi geleneksel
sporların da içinde bulunduğu 11
çeşit etkinliği Sadabad Yaz
Etkinlikleriyle gerçekleştiriyoruz.
Sünnet şölenleri, bisiklet, uçurtma,
çevre günü etkinlikleri,  en sonda
halk oyunları festivaliyle ‘Sadabad
Yaz Etkinlikleri’ sona erdireceğiz.
Bu etkinliklere herkesi bekliyoruz”
diyerek, Halkla birlikte kutlanacak
programın hayırlı olması dileğinde
bulundu. Törenlerde geleneğe uygun
olarak yakılan ateşlerde pişirilen kuzu
etleri ayran ile birlikte şenliğe katılan
halka ikram edildi.

FAZLI KILIÇ VE FAİK YILMAZ
ATEŞTEN ATLADILAR
Baharın gelişini simgeleyen hıdrellez Kağıthane Belediyesi tarafından düzenlenen
çeşitli etkinliliklerle kutlandı. İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, Ahilik Şed Kuşatma
Töreni kapmasında şed kuşandı, yakılan ateşin üzerinden atladı. 

KAĞITHANE’DE HIDRELLEZ ÇOŞKUSU
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Fazlı Kılıç İSTESOB’da..

Kağıthane Belediye Başkanı Fazlı Kılıç İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları 
Birliği’nde ahi sofrasının konuğu oldu. Esnaf dostu olarak bilinen Başkan Kılıç, 
esnaf odalarına desteğini yineledi.

Kağıthane Belediye Başkanı
Fazlı Kılıç, 6 Mayıs Pazartesi
günü İstanbul Esnaf ve

Sanatkarlar Odaları Birliği’nin
İncirli’deki merkezinde esnaf odası
başkanları ile sabah kahvaltısında
buluştu. Esnaf temsilcileri artık bir aile
gibi olduklarını ifade eden Fazlı Kılıç,
”‘Zamanı hizmete dönüştüren
belediye’ sloganı ile hareket
ediyoruz. Bunun için de bölgedeki
herkes ile koordinasyon halindeyiz.
Biz esnafımızla arazide sürekli
beraberiz. Özellikle Kağıthane
bölgesindeki oda başkanlarımızla
ortak hareket ediyoruz, esnafı
beraber ziyaret ediyoruz. Yerel
yönetim çalışmalarımızda, karar

alırken fikir alışverişinde bulu-
nuyoruz. İstişareler, daha sağlıklı
karar almamızı sağlıyor” dedi.

Sabah kahvaltısında İSTESOB’un
ahi sofrasına konuk olan Başkan Fazlı
Kılıç, İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’ın
yanı sıra çok sayıda oda başkanı ile bir
araya geldi. Oda başkanları, Fazlı
Kılıç’ın esnafla kurduğu yakın ilişkiler-
den dolayı son derece mutlu oldukla-
rını ifade etti. Fazlı Kılıç’ın İstanbul’daki
diğer ilçelere de örnek olması gereken
bir tavır sergilediğini söyleyen esnaf
temsilcileri, sorunların kurulan iyi
ilişkiler sayesinde daha kolay
aşılacağını belirttiler.

Başkan Faik Yılmaz, esnafın
desteğe ihtiyaç duyduğunu söyledi.

Kağıthane Belediyesi’nin esnafın
yanında olmasından dolayı mutlu
olduklarını ifade eden Başkan Yılmaz ,
“Esnaf kendine yapılan iyiliği unut-
maz. Bugün kim bizim yanımızday-
sa, gereken günde de biz o kişinin
yanında olacağız. Bize bir adım
atana, biz beş adım atarız. Başka-
nımız Fazlı Kılıç’ın, geleneksel hale
getirdiği esnaf ziyaretlerini yakın-
dan takip ediyoruz ve bu yaşanan
tabloların diğer ilçelerimize örnek
olması umudu taşıyoruz” şeklinde
konuştu. Program sonunda Kağıthane
Belediye Başkanı Fazlı Kılıç’a, baş ucu
sürahisi ve zemzem suyu ikram edildi.
İSTESOB hatıra deflerini de imzalayan
Başkan Kılıç’a fahri esnaf rozeti takıldı.

FAZLI KILIÇ: 
BİZ BİR AİLEYİZ

Fazlı Kılıç, İSTESOB’a gelerek, esnafa olan desteğini yineledi.



3308 sayılı Kanun kapsamında yer alan mesleklerin oda başkanları, belediyelerin
iş yerlerinden ustalık belgesi talep etmemesinden şikayet etti.

BELEDİYELER USTALIK 
BELGESİ SORMUYOR

Kimi belediyelerin denetim
görevini yeterince yerine
getirmemesi piyasada

sorun yaratıyor. Hiç şüphesiz bu
sıkıntılardan en çok nasibini alan ise
esnaf odaları oluyor. Kayıt dışı çalı-
şan iş yerlerinin tespit edilip, gerekli
cezai yaptırımlar uygulanmaması
esnafın ve dolayısıyla esnaf odaları-
nın belini bükmüş durumda. Beledi-
yelerin işletme sahiplerinden ustalık
belgesi talep etmemesi, bu belgele-
re sahip iş yerlerine yaptırım uygula-
maması da, oda başkanlarının canını
sıkmış durumda.

14 Mayıs Salı günü İstanbul Esnaf
ve Sanatkarlar Odaları Birliği’nin
İncirli’deki merkezinde İGDD
toplantısı için bir araya gelen oda
başkanları, kendilerine yansıyan en
ciddi sıkıntının belediyelerin
denetimlerde yetersiz kalması
olduğunu söylediler.

İGDD toplantısına İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz liderlik

ederken, İSTESOB Eğitim Müdürü
Muzaffer Garip ve İl Milli Eğitim
Müdürlüğü Müdür Yardımcısı
Zekine Dayıoğlu eğitim
mevzuatlarıyla ilgili bir sunum
gerçekleştirdi. Toplantıya
katılan esnaf odası başkanları
eğitim sonrası, konuya
ilişkin değerlendirmelerde
bulundu ve sorunlarını dile
getirdiler.

Toplantıda ustalık belgesi affına
ilişkin TESK’de hem de Hayat Boyu
Öğrenme Genel Müdürlüğü’nde bir
çalışma yürütüldüğünü aktaran
Başkan Yılmaz, bu konuda
kendilerinin de söyleyecekleri
olduğunu belirtti.

1984’ten önce iş yeri açmış
olanlara tanınan ustalık belgesi
affını, 31.12.2010 tarihine çekmek
istediklerini söyleyen Başkan Yılmaz,
27 yıllık geriye dönük bir affın
sektöre bir faydası olamayacağını
vurguladı. Bu konudaki görüşlerini

en kısa zamanda tamamlayıp bir
dosya haline getireceklerinin
bilgisini paylaştı.

İSMEK vasıtasıyla alınan
eğitimlerin ve eğitimler sonucu
alınan belgelerin iş yeri açma
hakkını vermediğini söyleyen
Zekine Dayıoğlu, ustalık belgesinin
ise iş yeri açma belgesine denk
olduğunu sözlerine ekledi.

Başkan Yılmaz da kamuoyunda
oluşan yanlış algının ciddi sorunlar
barındırabileceğini belirterek şu
görüşleri paylaştı: ”İSMEK’de alınan
kısa süreli eğitimler kimseyi usta
yapmaz. Bu merkezlerden alınan
belgelerin iş yeri açmaya yeterli
olacağı umudunu kimse
taşımasın.”

Başkan Faik Yılmaz, İSMEK ‘in
görev çerçevesinin tıpkı örnek aldığı
Almanya’daki gibi belediyenin
sadece kendi elemanlarının
eğitimiyle sınırlı olması gerektiği
görüşünü paylaştı. 

HABER

Mayıs ayındaki İGDD toplantısında İl Milli Eğitim Müdürü Müdür Yardımcısı Zekine Dayıoğlu, önemli bir sunum yaptı.
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BELEDİYELER USTALIK 
BELGESİ SORMUYOR

Minibüsçüler Odası Başkanı Koray Öztürk, Karayolu Trafik Haftası’nın 
kutlanmasına yönelik çalışmalarından dolayı ödüle layık görüldü. Başkan 
Öztürk ödülünü Vali Yardımcısı Aziz Mercan’ın elinden aldı.

TRAFİKTE BAŞARI 
ÖDÜLLERİ VERİLDİ

Ödülünü Vali yardımcısının
elinden alan Başkan
Koray Öztürk, Karayolu

Trafik Haftası’na ilişkin değerlendir-
mesinde, ”Esnaf odalarının sosyal
sorumluluk projelerinde aktif rol
alması gerektiğine inanıyorum.
Bölge amirlerine etkinlikler
çerçevesinde mümkün derece
yardımcı olmaya çalıştık” ifadelerini
kullandı.

9 Mayıs Perşembe günü Fatih
Kültür Merkezi’nde düzenlenen
etkinlikte İstanbul Vali Yardımcısı
Aziz Mercan, İstanbul Trafik
Denetleme Şube Müdür Yardımcısı
Murat Özen, İstanbul İl Jandarma
Alay Komutanı Yardımcısı Yarbay
Oğuzhan Yoldaş, Fahri Trafik
Müfettişleri Derneği Koordinatörü
Münir Nurettin Çeliktutan ile çok
sayıda jandarma ve polis

memurunun yanı sıra ilk ve
ortaöğretim öğrencileri de katıldı.

Trafik Haftası nedeniyle ilk ve
ortaokullar arasında düzenlenen
trafik ile ilgili resim, şiir ve
kompozisyon dallarında dereceye
giren öğrencilere ödüllerinin
verilmesiyle başlayan
organizasyonda, İstanbul
Emniyet Müdürlüğü Trafik
Denetleme Şubesi personeli
arasından "Yılın En İyi Trafik
Personeli", Fahri Trafik
Müfettişleri arasından "Yılın Fahri
Trafik Müfettişi" kategorilerinde de
ödüller dağıtıldı.

Karayolu Trafik Haftası
kapsamında düzenlenen etkinlikte
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları
Birliği’ne bağlı, şoför ve otomobilciler,
odaları tarafından yılın en iyi
şoförlerine ödüller verildi.  İstanbul

Şoförler Esnaf Odasına bağlı üyeler
arasından "Yılın En İyi
Şoförü", İstanbul Taksiciler Esnaf
Odasına bağlı  üyeler arasından
"Yılın En İyi taksi Şoförü", ve
İstanbul Minibüsçüler Esnaf Odasına
bağlı üyeler arasından ise "Yılın En
İyi  Minibüs Şoförü” seçilen kişilere
ödüller verildi.

Vali Yrd. Aziz Mercan ve Koray Öztürk

Fatih Kültür Merkezi’nde düzenlenen Trafik Haftası etkinliklerinde trafiğe katkısı olanlar ödüllendirildi.
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KDV İNDİRİMİ, 
SEKTÖRÜ ŞAHA KALDIRIR

Düğün salonlarından
alınan yüzde 18’lik KDV
oranın düşürülmesi

gerektiğini belirten oda başkanı
Ümit Yaşar Demir, bu taleplerinin
kendilerinden çok, düğün yapan
ailelerin için istediklerini söyledi.

Toplantı ve Düğün Salonu
İşletmecileri Odası Başkanı Ümit
Yaşar Demir, yüzde 18’lik KDV
oranının düğün salonu
işletmecileri için kabul edilemez
bir rakam olduğunu belirtti.
KDV’nin yüzde 1 olması için
girişimlerde bulunduklarını
hatırlatan Başkan Demir, yuva
kuran ailelerin bu indirimden
en çok faydalanacak kesim

olacağını dile getirdi.
Başkan Demir, düğün davet

salonlarının, NACE kodlamasında
eğlence yerleri kapsamından
çıkartılıp, hizmet yerleri
kapsamına dahil edilmesiyle
başlayan süreçte son olarak KDV

oranının düşürülmesi halinde
sektöre büyük bir canlılık
katacağını belirtti.

Düğün davet salonlarında
uygulanan % 18’lik KDV oranına
ilişkin değerlendirmelerde
bulunan Başkan Demir, ” Yüzde
18’lik KDV’nin hakkaniyetli
olduğunu söylemek güç.
Bu rakamın yüzde 18’den
yüzde 1’e düşürülmesi gerekir.
Bu talebimizde ısrarcıyız ve
biz bunu aileler için istiyoruz.
Eğer yuva kuranlara destek
olunmak isteniyorsa artık bir
elzem halini alan bu indirim, bir
an önce gerçekleşmelidir.
Burada kaybeden olmaz,

Ümit Yaşar Başkan, “Yüzde 18 KDV yuva kurana çok, bu oran yüzde 1’e inmeli. 
Başvurumuzu yaptık” dedi. 

KAPAK
GELİN-DAMADA KDV TAKISI OLSUN !!!

Ümit Yaşar Demir

Düğün Salonu İşletmecileri, geleneksel hale getirdikleri istişare toplantısında bir araya geldiler.
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KDV İNDİRİMİ, 
SEKTÖRÜ ŞAHA KALDIRIR

herkes kazanır; devlet, düğün
salonu işletmecileri ve tabii ki
aileler” ifadelerini
kullandı.  

Devletin aileye verdiği öneme
paralel olarak Aile ve Sosyal
Politikalar Bakanlığı’nın
kurduğunu söyleyen Demir, bu
durumun sonucu olarak da düğün
yapmak isteyen ailelere devletin
yardımcı olması gerektiğini dile
getirdi. 

DÜĞÜN SALONLARININ
RUHSAT SIKINTISI VAR

Düğün salonları, kanunda
özellik arz eden binalar
kapsamında yer alıyor. Tapuda
niteliği kısmında düğün salonu
mekanı yazmayan yerlerde düğün
salonu açmak isteyenlerin ruhsat
almakta sıkıntı çekmesi Başkan
Demir’in dile getirdiği bir başka
konu oldu. İstanbul’da düğün
salonu için inşa edilmiş bina
bulmanın güçlüğüne dikkat çeken
Demir, yeni girişimcilerin önünün
tıkandığından dem vurdu.

5 YILDIZLI OTELLERDEN
BİR EKSİĞİMİZ YOK

Toplantı ve Düğün Salonu
İşletmecileri Odası Başkanı Ümit
Yaşar Demir iddialı konuştu ve

esnafının 5 yıldızlı otellerle
rekabet edebilecek düzeye
geldiğini söyledi. Bu iddiasını
rakamlarla da destekleyen Başkan
Demir, şu an İstanbul’da en az 200
tane düğün salonu işletmecisinin
üst düzey hizmet verdiğini belirtti.

Oda başkanı, kaliteden ödün
vermeyerek, rekabette geri
kalmayan esnaf örneğinin
çoğalmasının için de çabalarını
sürdüklerini dile getirdi. Üyelerine
seslenen Başkan Demir, sosyo-
ekonomik değerlerin
değişmesiyle, insanların
beklentilerinde de değişimler
gözlemlendiğine dikkat çekti ve
esnafın da bu değişime, yenilikçi,
daima kendini geliştirerek adapte
olmasını istedi.

Toplam 500 aktif üyesi bulunan
esnaf odası da, üyelerini değişime
ve yeniliğe ayak uydurabilmesi
için artık geleneksel hale
getirdiği toplantılar düzenliyor.
Her yıl İstanbul’un çeşitli
noktalarındaki bir esnafın
salonunda düzenlenen
toplantılarda üyeler sorunlarını
dile getiriyor. Başkan Demir, bu
toplantıların kendileri için çok
önemli olduğunu belirtirken,
katılım yoğunluğundan ise son
derece memnun.

4 MEVSİM DÜĞÜN
Ümit Yaşar Başkan’a yaz

mevsimi ile birlikte sektördeki
canlanmayı sorduğumuzda
aldığımız cevap  bizleri
düşünmeye sevk
ediyor. 

Demir, “Düğünlerin yaz
aylarında ivme kazandığına dair
algı yanlış. Şehirleşme oranın
artması, sanayileşme,
alışkanlıkların değişmesine
neden oldu. Tarım toplumu
olduğumuz dönemlerde
insanlar ürünlerini yaz
aylarında topluyordu ve para da
o dönemde ellerine geçtiğinden
düğünlerini yazın yapmayı
tercih ediyordu. Yaz aylarında
artık insanlar tatil yapmayı
tercih ediyor”
değerlendirmesinde bulundu.

MÜYAP’la telif hakları
nedeniyle sorun yaşadıklarını ve
bir esnafının cezaya maruz
kaldığının bilgisini veren Başkan
Demir, bu sorunun da bir an önce
giderilmesini istedi. 

Düğün salonlarının
eğlence mekanları olmadığını
vurgulayan Başkan Demir,
kültürümüzde bulunan çok
önemli geleneğin uygulayıcı
olduklarını söyledi.

Ümit Yaşar Demir, esnaf odalarına bağlı salonların beş yıldızlı otellerle rekabet edebilir seviyede olduğunu söyledi.



MAKALE

Dengeli bir ekonomik kalkınmada
temel nokta bölgelerin gelişmişlik
farklarını asgariye indirmektir.

Gelişmiş batı ülkelerinde bölgelerarası
kalkınma ve milli gelir bölüşümünde asgari
adalet sağlanırken, ülkemizde halen
bölgeler arası denge bozukluğu devam
etmektedir.

Ülkemizin 2012 yılı bütçesinin son duru-
muna göre illerimizin gelir gider dengelerine
baktığımızda, İstanbul, Kocaeli, İzmir, Tekirdağ,
Mersin, Hatay, Bursa, Zonguldak, Antalya,
Ankara, Muğla, Kırıkkale illerimizin gelir
fazlalıklarıyla diğer 69 ilimizi subvanse ettiğini
görmekteyiz. 

Bu 69 ilimiz ağırlıklı olarak Doğu,
Güneydoğu, İç Anadolu ve Karadeniz
bölgelerinde bulunmaktadır. Bu illerimizde
hane halkı başına ortalama yıllık gelir 5.400,00
TL olurken Marmara Bölgesi’nde bu rakam
15.000,00 TL’ye kadar yükselebilmektedir. 

Görüldüğü gibi 69 ilimiz gelir üretecek
reel üretim ve hizmet sektöründen yoksun
bulunmaktadır. 

Türkiye İstatistik Kurumunun (TÜİK) 2011
yılı milli gelir dağılımına ait verileri de yukarı-
daki rakamları doğrulamaktadır. Şöyle ki; 

76 milyon nüfusumuzun; 
İlk % 20’si milli gelirin % 5,8’ini almaktadır.
İkinci % 20’si milli gelirin % 10,8’ini almak-

tadır.
Üçüncü % 20’si milli gelirin %15,2’sini

almaktadır.
Dördüncü % 20’si milli gelirin % 21,7’sini

almaktadır.

Son % 20’ lik
dilimi ise milli
gelirin % 46,5’ini
almaktadır. 

Rakamlardan anlaşıldığı gibi 76 milyon nü-
fusumuzun % 20 ‘sine tekabül eden yaklaşık 15
milyon kişi, yaklaşık 950 milyar TL. olan milli
gelirimizin 412 milyar TL.’sını alırken geri kalan
61 milyon kişi kendi arasında 508 milyar TL.sını
paylaşmaktadır. Bu paylaşımın denge ve adale-
tinin olmadığına inanmaktayız. 

İlk iki gruba dahil olan nüfus, ağırlıklı
olarak Doğu, Güneydoğu, İç Anadolu ve
Karadeniz Bölgesi’nde yaşamaktadırlar. 

Ülkeler milli gelir paylaşımında ve
yatırımlarda adalet sağlayamadığı takdirde
huzurlu bir toplum yaratamazlar. Ülkemizin
Doğu ve Güneydoğu bölgelerinde 30 yıl süren
terör olayları bu bölgelerin ekonomik kalkın-
mışlığını yok etmiştir. Hükümet tarafından
yürütülen barış görüşmeleri dilerim sağlıklı bir
şekilde tamamlanır ve bölge halkına canlılık ve
huzur getirir. 

Doğu, Güneydoğu, İç Anadolu ve
Karadeniz bölgelerimizde müteşebbis ruhlu
774,240 esnaf ve sanatkarlarımız faaliyet
göstermektedir. Buralarda yapılacak her
türlü yatırımlarda, yatırım maliyeti düşük
esnaf ve sanatkara teşvik önceliği verildiği
takdirde bölgenin çehresinin çok çabuk
değişeceğine inanmaktayım. Çünkü her şey
küçükten başlar. 

Şunu hiçbir zaman unutmayalım Sayın
Vehbi Koç bakkalıktan başlayarak bugünkü
dev bir yapıya ulaşmıştır. Sağlıcakla kalın. 

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir
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ÇÖZÜM SÜRECİNDE 
ESNAF 

SANATKARLAR
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İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik
Yılmaz, mevcut 28 bin kadın

esnaf sayısını yeterli görmediğini
ifade etti. Bu rakamların daha da
yukarı çekilmesi gerektiğini belirten
Başkan Yılmaz, “Kadınların sosyal
yaşama katılımı çok önemli.
Kadınlar bulunduğu ortamı
güzelleştirir, oraya bir düzen
getirir. Bunun için de
kadınlarımızı yanımıza almamız
gerekiyor” dedi.

İSTESOB Kadın Kurulu, 15 Mayıs
Çarşamba günü, kadın esnafı
sabaha kahvaltısında bir araya
getirdi. İSTESOB’un İncirli’deki
merkezinde toplanan kadınlar
arasında çok sayıda yeni yüz vardı.
Artık bir gelenek halini alan
İSTESOB Kadın Kurulu’nun
düzenlediği sabah kahvaltılarında,
kadın esnaf isteklerini, sorunlarını
dile getirdi.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’ın

yanı sıra, kadın esnaf odası
başkanlarından İstanbul Tekel,
Gazete Bayileri ve Kurukahveciler
Odası Başkanı Ferihan Karasu da
toplantıya katıldı. Başkan Karasu,
İSTESOB’daki toplantılarda
kadınların genelde azınlıkta
kaldığını hatırlatırken, şimdi bu
tablonun aksi bir görüntüyle
karşılaşmaktan dolayı mutlu
olduğunu ifade etti.

Sabah kahvaltısında İSTESOB
Kadın Kurulu’nun kuruluş yılı olan
2011’den bugüne dek yürüttüğü
çalışmalar bir sunumla kadın esnafa
aktarıldı. Çok sayıda sosyal
sorumluluk projesine imza atan
Kadın Kurulu, daha yenileri için ise
kolları sıvadı.

Başkan Faik Yılmaz, kadın esnafa
aidatlarda yüzde 50 indirim
sağlanması, emekli kadın esnaftan
katılım payı alınmaması gibi bir dizi
eylem planı içinde olduklarını
açıkladı. Başkan Yılmaz’ın, Esnaf

Şurası’nda bu konuyu gündeme
getireceklerini söylemesi, salonda
alkışlı yanıt buldu. Başkan Yılmaz
kadın esnaf kadar, engelli
vatandaşlar için bazı kolaylıklar
sağlanması için çalışmalar
yürüttüklerini sözlerine ekledi.

İSTESOB Kadın Kurulu’nun
herhangi bir ücret almadan
gönüllülük esasına dayalı olarak
çalıştığını belirten Başkan Yılmaz,
”Teşkilat kanunumuz kadın
kurulumuza bir ücret verilmesini
müsaade etmiyor. Ama biz bunu
aşmak istiyoruz” dedi.

İSTESOB’a bağlı esnaf odalarında
sadece iki kadın başkanın olduğunu
kaydeden Başkan Yılmaz, Tekel,
Gazete Bayileri Ferihan Karasu ve
Güzellik Salonu İşletmecileri Esnaf
Odası Başkanı Ayşe Aydın’ın açtığı
yol sayesinde, ”İleriki dönemde
daha çok kadın başkana sahip
olacağız umudunu taşıyorum”
görüşünü paylaştı.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, kadın esnaf sayısının giderek arttığını ve kadın 
esnafın yuvasına ekonomik katkı sağlamak için var gücüyle çalıştığını söyledi.

KADIN ESNAF 
İSTESOB’DA BULUŞTU

İstanbul’daki kadın esnaf, İSTESOB Kadın Kurulu’nun toplantısında bir araya geldi.
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81 İlden 81 projenin
tanıtıldığı Avrupa Birliği
Projeleri Festivali’ne katılan

İSTESOB Başkan Vekili İsmail Taşkın,
stantları gezdi, projeleri inceledi.

Türk Ulusal Ajansı tarafından
yürütülen projelerin sergilendiği 81 il,
81 proje adlı Avrupa Birliği Projeleri
Festivali 10 Mayıs Cuma günü Haliç
Kongre Merkezi’nde düzenlendi. Yerli,
yabancı çok sayıda konuğun yer
aldığı festivalin açılışını Başbakan
Recep Tayyip Erdoğan yaptı.
Konuklar arasında yer alan İstanbul
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkan Vekili İsmail Taşkın, projelerin
sergilendiği stantları gezdi. Çankırı ve
İstanbul stantlarını ziyaret eden
Başkan Vekili İsmail Taşkın, personelle
görüştü ve projeleri inceleme fırsatı

yakaladı. 81 ilden gelen
katılımcılar, Avrupa tecrübesi
yaşamış, yabancı dil öğrenmiş,
meslek edinmiş kişilerden
oluşuyor. 

Festivalde konuşan
Başbakan Recep Tayyip
Erdoğan Başbakan Recep
Tayyip Erdoğan, ”Anadolu'nun
dört bir yanında hayata
geçirilen projelerle bir
yandan ülkenin Avrupa
Birliği (AB) standartlarını
yakalama süreci hızlanırken diğer
yandan toplumun her kesiminden
vatandaşlara Avrupa ülkelerinin
yolunun açıldığını” belirtti.

TAŞKIN’A  2. AMELİYAT
İSTESOB Başkan Vekili ve İstanbul

Kuruyemişçiler Odası Başkanı İsmail
Taşkın son üç ayda ikinci ameliyatını
da başarıyla atlattı. Daha önce by
pass ameliyatı olan Taşkın başkan son
olarak aort damarla ilgili başarılı bir
operasyon daha geçirdi. Taşkın
Başkan’a acil şifalar diliyoruz. 

81 İL İÇİN AB FESTİVALİ

Stresten uzak bir ortamın
özlemini çeken esnaf,
Küçükköy Birleşik Esnaf

Odası’nın düzenlediği futbol
turnuvasında buluştu

Küçükköy Esnaf ve Sanatkarlar
Odası’nın organize ettiği ‘2013 Bahar
Esnaf Futbol Turnuvası  keyifli

rekabetlere sahne oldu. 15 Mayıs
tarihinde, Küçükköy stadında
gerçekleşen turnuvaya katılan esnaf
da keyifli bir gün geçirmiş oldu. 

Esnafdan kurulu toplam 16
takımın yer aldığı turnuvada, esnaf
tribün desteğinden de mahrum
kalmadı. Arnavutköy Kaymakamı

Hürrem Aksoy, İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odalar Birliği Başkanı
Faik Yılmaz, Milli Piyangocular Esnaf
Odası Başkanı Ahmet Yazıcı,
İSTESOB Yönetim Kurulu Üyesi Aziz
Şentürk, Ümraniye Esnaf Odası
Başkanı Bayram Çavuşoğlu, Ak
Parti,  CHP ve MHP’nin ilçe başkanları
turnuvada esnafı yalnız bırakmadı.

Organizasyonun ev sahipliğini
yapan Küçükköy Esnaf ve Sanatkarlar
Odası’nn Başkanı Erkan Kaya,
turnuvaya katılanlara teşekkürlerini
iletti ve ”Gerek Arnavutköy
Kaymakamımız, gerek siyasi parti
ilçe başkanlarımız, oda
başkanlarımız, sivil toplum
kuruluşu temsilcilerimiz,
katılımları ile bizleri onurlandırdı”
ifadelerini kullandı. 

ESNAFIN VURDUĞU GOL OLUYOR

Başkan Vekili Taşkın, proje standlarını gezdi.

Erkan Kaya, Faik Yılmaz, Bayram Çavuşoğlu, Aziz
Şentürk ve Ahmet Yazıcı’ya turnuvada birer forma verildi.

İŞTE BİR BAŞARI ÖYKÜSÜ...
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Başkan Vekili Taşkın, proje standlarını gezdi.

Görme engelli Ayhan
Öztürk Türk insanının
yapacaklarının sınırı yok

dedirtti.  İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği'ne üye
olarak, görme engeller için NETGÖR
adını verdiği bastonu üreten Öztürk,
terzi kendi söküğünü nasıl diker
bunu en iyi şekilde ortaya koydu.
Böylece görme engelli Ayhan’ın
bastonu kendi işi oldu.

Görme engelli vatandaşların,
yardıma gerek duymadan toplum
içinde rahatça gezinmelerini
hedefleyen Ayhan Öztürk, büyük bir
dileğini gerçekleştirdi. NETGÖR adı
verilen baston ile görme engelli
insanların herhangi bir yaralanmaya
mahal vermeden yolda rahatça
yürümesi sağlanacak. Bastondaki
tarama sistemi ile yoldaki en ufak

çukurun bile kullanıcı tarafından
fark edileceğini belirten Öztürk,
destek beklediğini söyledi.

Ayhan Öztürk genetik bir
rahatsızlıktan dolayı görme yetisini
sonradan kaybetmiş biri ama hayata
tutunmaktan asla vazgeçmemiş.
Özel durumuna rağmen, esnaf
odasına üye olmaktan geri
durmayan Ayhan Öztürk, NETGÖR
bastonuyla da ne kadar sorumlu
vatandaş olduğunu ortaya koydu.
Artık bu noktada fark edilmeyi
bekleyen Öztürk, mülkü amirlerin,
parti ilçe teşkilatlarının bölgedeki
görme engelli vatandaşlara bu
bastondan temin edebileceğini
belirtti.

Yeniliğe açık, görme engelli
insanların durumunu iyileştirecek
birçok projesi daha olduğunu

söyleyen Öztürk, destek istiyor.
TÜBİTAK başta olmak üzere, çok
sayıda milletvekillinin kapısını
aşındırmasına rağmen sonuç
alamayan Öztürk, ilgisizlikten
şikayetçi. Bu durumu bir örnekle
pekiştiren Öztürk,” Görme
engelliler adına düzenlenen bir
fuarda elime ilçe başkanının
yazısını tutuşturan adama,
‘Burada görme engelliler var,
neden kabartma yazı ile görme
engelli insanların da
okuyabileceği bir yazı vermiyor
sunuz? Diye sordum. Tepkim
karşısında beni haklı bulan insan
daha sonra benimle görüşeceğini
söyledi ama bugün bugündür ses
yok. Sadece seçimlerde
hatırlanıyoruz” diyerek sitemini
dile getirdi.

MUCİT ESNAFI
HİÇBİR ENGEL DURDURAMIYOR

Ayhan Öztürk, bastonu sayesinde sokakta kimsenin yardımı olmadan da yürüyebiliyor. 

İŞTE BİR BAŞARI ÖYKÜSÜ...
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Uzmanlar tarafından
uygulamalı olarak verilen
eğitimde oda Başkanı

Ayşe Aydın, pedolojinin esnaf ve
sanatkarlar meslek kolları içerisinde
yer alması için büyük bir mücadele
verdiklerini açıkladı.

Güzellik uzmanları, 7 Mayıs Salı
günü İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği’nin İncirli’deki merke-
zinde, odaları tarafından ücretsiz
olarak verilen el ve ayak sağlığı eğitim
seminerine katıldılar. Uzmanlar,
Belgin Atar ve Şevval Özçelik
tarafından uygulamalı olarak verilen
eğitimlerde, güzellik uzmanlarına ileri
el ayak bakımının nasıl ve hangi
şartlarda yapılabileceği gösterildi.

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik Yılmaz,
seminere katılarak, kadın esnafa
destek verdi. Diyabet hastası
olduğunu söyleyen Başkan Yılmaz, el

ve ayak bakımının kendisi için son
derece önemli olduğunun altını
çizerken, güzellik uzmanlarına “İyi ki
varsınız” diye seslendi. Türkiye’de
kendisi gibi 3 milyonun üzerinde
diyabet hastası olduğunu hatırlatan
Başkan Yılmaz, “Diyabet hastaları el
ve ayak sağlığına dikkat etmek
zorunda. Sizler aldığınız bu
eğitimler sayesinde, bizlere daha
kaliteli bir hizmet sunacaksınız.
Ama görüyorum ki, sizler işin
ciddiyetine varmışsınız zaten ve
geniş bir katılımla eğitim
seminerine iştirak ediyorsunuz”
ifadelerini kullandı.

Seminerde konuşan Başkan Ayşe
Aydın, pedolojinin bir günlük eğitim-
lerle öğrenilmesinin mümkün olma-
dığını belirtti. Asgari 15 gün süren,
sıkı bir eğitimden geçilmesi gerektiği-
ni kaydeden Başkan Aydın, odaları ile
irtibata geçildiği takdirde, esnafın bu

eğitimleri alabileceğini söyledi. 
Uzman eğitmen Şevval Özçelik

ayak sağlığı bakımını, bir uzman
doktor tarafından müdahale
gerektirmeyen hastalıklı ayaklarda
kullanılan bir uygulama olarak
tanımladı. Özçelik, ayak sağlığı
bakımının sadece problemli
ayaklarda yapılması uyarısında
bulundu ve bunun Avrupa’da
önemle vurgulandığını hatırlattı.

EL AYAK SAĞLIĞI BAKIMI
VE EĞİTİMİ
Güzellik Uzmanları Güzellik Salonu İşletmecileri Esnaf ve Sanatkarlar Odası, ileri
el ve ayak sağlığı teknikleri üzerine bir eğitim semineri düzenledi. 

Özçelik, ayak sağlığı  bakımının sadece problemli ayaklarda yapılması uyarısında bulundu.

Eğitimler uygulamalı olarak verildi.
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Avrupa ölçeğinde yapılan
araştırmalarda, Türkiye
dikkatli alışveriş yapan

ülkeler arasında 10. sırada yer aldı.
Tablo, Türk insanın alışveriş yaparken
pek de özen ve dikkat gösterme-
diğini ortaya koydu. İnsanımızın
sadece yüzde 41’ınin ürün hakkında
araştırma yaptıktan sonra alışveriş
yaptığının ortaya çıkması, bilinçsiz
tüketim çılgınlığının hangi boyutlara
ulaştığını gözler önüne serdi. Artık
hangi ürün daha ucuz nereden alına-
bilir veya hangi esnaf daha kaliteli
mal satar sorusunun tüketiciler
tarafından sorulmaması neticesinde,
piyasanın da kalite kaybına
uğrayacağından endişe ediliyor.

Türk insanın işini son güne bırak-
makla ünlü bir kimliği vardır ki, bu da
araştırma verilerine yansımış durum-
da. Özellikle faturaların zamanında
ödenmiyor ya da son ana kadar
bekletiyor oluşu bu duruma örnek
olabilir. Yapılan araştırmalar netice-
sinde zamanında fatura ödeme
konusunda 13. sırada yer aldığımız
görülüyor ve Türk insanın yüzde 70’i
faturayı zamanında yatırıyor.

Araştırma sonuçları tasarruf
yapmadığımızı ortaya koydu. Kişisel
mali durum takibinde sonuncu
olarak listede kendine yer bulan

Türkiye, aktif tasarruf ve yatırım
alanlarında ise 14. sırada. Biriktirmek
yerine harcamayı tercih ederim
diyen insanların sayısı ise yüzde 48.
Uzun vadeli hedefler belirleyen
insan sayımızın da yüzde 36’larda
kalması, özellikle gençler arasında
bu yönde bir eğilim olması araştırma
verilerinin ortaya koyduğu karamsar
tablolardan biri olarak dikkat çekti.
Gelecek planları yapmanın hem
birey hayatında hem de ülke
politikalarında ne kadar önemli bir
yere sahip olduğu her daim
vurgulanırken, Türkiye’nin bu
konuda geri kalması endişe verici
yorumlarına neden oldu.  

Finansal okuryazarlık, günlük
hayatta, kişinin para kullanımı
ve yönetimini, bilgiyle

değerlendirebilmesi ve etkili karar
vermesini sağlayan yeterlilik düzeyi
olarak tanımlanan bir kavram. Bu
kavramın ve yeterliliğin okul
çağından başlayıp insanlarımıza
kazandırılması elzem eylem planları
arasında başı çekmesi gerektiği
araştırmalar sonucunda ortaya çıktı.
Türkiye’de finansal okuryazarlık
konusunda ortak bilinç yaratmak
amacıyla TEB ve FODER işbirliği ile
‘Finansal Okuryazarlık ve Erişim
Zirvesi’ düzenledi.

Zirvede açıklanan rakamlar
neticesinde Türkiye’nin finansal
okuryazarlık endeksi değeri 59,8
olarak hesaplandı. Ankete katılan
diğer ülkelerin ortalaması 62,3 olarak
belirlenirken, Türkiye ortalamanın
altında kaldı.

“Aynısı Eminönü’nde 5 lira” 
dönemi geride kaldı
Türkiye’de yapılan bir anket, Türk insanın araştırma yapmadan alışveriş yaptığını 
ortaya koydu. Türk halkının satın almadan önce düşünme, faturaları zamanında
ödeme, hedeflere ve ihtiyaçlara ulaşabilmek için yaptığı tasarrufun yanı sıra, 
harcamaları da incelendi ve ortaya ilginçler tablolar çıktı.

ALIŞVERİŞ BİR SANATTIR

Eğitimler uygulamalı olarak verildi.
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Tarifelerde yalnızca üst
limitin belirlenmesi, alt
limitin gösterilmemesi

tarife kullanan esnafta ciddi sıkıntılar
yaratıyor. Kimi iş yerlerinin, maliyetin
altında kabul edilebilecek fiyatlarda
faaliyet yürütmesi, piyasada
düzensizliği ve haksız rekabeti
yaratan temel etmen olarak
görülüyor. Bu noktada harekete
geçen İstanbul Erkek Berberleri
Esnaf Odası Başkanı Şükrü Akyüz,
‘Tarifede belirlenen ücretlere aykırı
olarak mal satışı ve hizmet sunumu
yapılamaz’ hükmümün 5362 sayılı

kanununa eklenmesi için teklifte
bulundu.

1 TL’YE SAÇ KESİMİ TARİH
OLABİLİR

Sokak aralarında sıkılıkla
karşılaşılan saç kesimi 1TL, tavuk
döner 2 TL gibi göreni hayrete
düşüren fiyat politikalarının
sonu gelebilir. Düşük fiyat
uygulamaları yapan bu gibi
yerlerin halkın sağlığını tehdit
ettiği görüşü de vatandaşlar ve
esnaf temsilcileri tarafından sürekli
dile getirilen bir konu. Eğer Şükrü

Akyüz başkanlığındaki İstanbul
Erkek Berberleri Esnaf Odası
girişimlerinde başarılı olursa, hem
tarifelere riayet eden esnafın hakkı
korunmuş olacak hem de ucuz ve
sağlıksız malların piyasaya girişinin
önüne geçilecek. 

Başkan Akyüz, girişimlerinin
sadece berber esnafı için değil; tüm
bir esnaf için yaptıklarını beyan etti.
Tekliflerinin kabulü halinde, haksız
rekabetin önlenmesi adına önemli
bir mesafe kaydedeceklerini belirten
Başkan Akyüz, Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı’ndan gelecek olumlu
yanıtı bekliyor.

Başkan Akyüz’ün de belirttiği
gibi tarifelerde alt limitin
belirlenmesi mümkün olursa,
berberlerle beraber, emlakçı, fırıncı,
yufkacı, dokumacı, elbise
temizlemeci, kadın kuaförü, güzellik
salonu işletmecileri, kahveci gibi
birçok meslek dalından esnaf da bu
durumdan faydalanacak.

Teklifin sunulmasıyla esnaf
odalarında heyecan artarken,
sonuçtan umutlu olan insan sayısı
da epey fazla. Esnafın sürekli kan
kaybına uğradığı bir dönemde,
tarifelerdeki beklentiler karşılığını
bulursa,” esnaf şaha kalkar”
beklentisi içine girildi.

Şükrü Akyüz

Başkan Şükrü Akyüz, tarifeli odaların kaderini değiştirecek bir düzenleme için 
kolları sıvadı. Başkan Akyüz, tarifelerde alt limitin belirlenmesine ilişkin teklifini
Gümrük ve Ticaret Bakanlığı’na sundu.

ŞÜKRÜ AKYÜZ’ÜN TARİFE
SAVAŞI HIZLANDI
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ALT LİMİT BELİRLENSİN
Berberler odası, 5362 sayılı Esnaf

ve Sanatkarlar Meslek Kuruluşları
Kanunun ‘ Fiyat Tarifelerinin Tespit
Şekli’ başlıklı 62. maddesinin 1.
fıkrasında yer alan“Fiyat tarifeleri,
uygulanacak azami hadleri
gösterir” hükmünün, bütün esnaf
ve sanatkara uygulama açısından
ortaya çıkardığı sorunlar nedeniyle
değişiklik yapılması için bakanlık
nezdinde girişimlerde bulundu.

Esnaf odası, tarifelerde sadece
üst limitin gösterilmesi, alt limitin
gösterilmemesi nedeniyle yaşanan
sıkıntıları da paylaştı. Haksız rekabet
hükümlerine aykırı şekilde faaliyet
göstererek, pankartlarla veya
camlara asılan ilanlardaki yazılan
rakamlarla, olması gereken maliyet
fiyatının altında ücretlere faaliyet
gösteren iş yerlerine sıkça tanık
olunduğu hatırlatırken, bu durumun
esnafın geleceğini ciddi şekilde
tehdit ettiğinin altı çizildi. 

Başkan Akyüz, tarifelerde sadece
taban fiyatın gösterilmesinin,
tarifeleri geçersiz kıldığını, piyasanın
ihtiyacı olan tavan fiyatların
tarifelere eklenmesi olduğunu
belirtti. Tekliflerinin serbest piyasa
ekonomisine aykırı olabileceğine

ilişkin olası eleştirileri de cevaplayan
Başkan Akyüz, “Serbest fiyat
politikası uygulansın görüşünde
olanlara, ‘Herkesin ham maddeye,
kullandığı ürüne aynı fiyat ve
şartlarda mı sahip oluyor bunu
sormak gerekir?” dedi.

Özellikle alt seviyede ücretlerle
berberlik hizmeti verilmesinin, ber-
berlik mesleği ve esnaf için ciddi
tehlike oluşturduğu savunulurken,
Başka Akyüz,” Erkek berberi
meslek mensuplarımızın mesleki
faaliyet-leri sırasında, haksız
rekabet, müşteriye hijyen
kurallarına aykırı şekilde
sağlıksız, kalitesiz hizmet
sunumu ortaya çıkıyor. Bu durum
emeğinin karşılığını alamayan
dürüst esnafta büyük ekonomik
zorluklara sebebiyet veriyor.
Yinelemeliyim ki, çabamız özelde
berber esnafı için, genelde tüm
tarife kullanan esnaf içindir”
şeklinde açıklama yaptı.

BENZER UYGULAMALAR VAR  
1136 sayılı Avukatlık

Kanunu’nda, 6343 sayılı Veteriner
Hekimlik, 3224 sayılı Türk Diş
Hekimlik Kanunu.. vb çok daha
farklı meslek kollarının kullandığı

tarifelerde alt limitin belirlendiğine
dikkat çekilirken, benzer uygula-
manın esnaf için de geçerli olma-
ması bir nevi haksızlık yarattığı
tartışmalarına neden oldu.

Kıstas olarak verilen meslek dal-
larında,  ‘alınan ücret asgari ücretin
altında olamaz’ gibi çok doğru
örneklerin bulunduğunu belirten
Başkan Akyüz, aynı haklara esnafın
sahip olmaması ile ilgili olarak”
Yağmur ilk önce yükseklere yağar
ama meyveyi toprak verir. Esnafa
destek olunmak isteniyorsa, işte
tam zamanı. Çeşitli meslek
gruplarına tanınan haklara esnaf
da sahip olmalı. Bunun için
gerekli adımları atacağız. Eğer
amacımıza ulaştığımızda
görülecektir, esnaf kadar halkımız
da sonuçlardan memnun
olacaktır. Piyasaya düzen gelecek,
kayıt dışı mücadelede elimiz
güçlenecek ve halkın sağlığını
tehdit eden ürünler piyasadan
elini eteğini çekecek”  şeklinde
görüş beyan etti.

Biz de İstanbul Esnaf Dergisi
olarak, müjdeli haberi bir an önce
esnafımızla paylaşmak ve
dergimizde yer vermek için
konunun takipçisi olacağız.

Bu görüntülerin sonu gelebilir.

“1 TL’YE TRAŞ, 2 TL’YE DÖNER”E SON
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Kayıt dışındaki artış ve usta
eleman bulunamaması
konfeksiyon sektörünün

gerilemesine yol açıyor. Bu
durumdan en fazla  şikayetçi
isimlerden biri olan İstanbul
Gömlekçi, İç Çamaşırcı Esnaf ve
Sanatkarları Odası Başkanı
Abdullah Yaşar, çözümü
denetimlerde ve esnafın tanımının
değişmesinde gördüğünü söyledi.

Başkan Abdullah Yaşar, kalifiye
eleman sıkıntısının ciddi boyutlara
ulaştığını bildirdi. Sektöre yeni
eleman girmediğini belirten Başkan
Yaşar, eğitim sisteminin bu
durumun yaşanmasında büyük rolü
olduğunu belirtti. Mesleki eğitim
kurslarının ilgi görmediğini
kaydeden Başkan Yaşar, sınıfların
boş kaldığından yakındı.

En fazla 5 ile 6 ay arasında
çalışan eleman bulabildiklerini
aktaran Başkan Yaşar, bu durumun
işlerini de aksattığını ifade etti.

2008 yılında dünyayı saran
ekonomik krizin en çok tekstil
sektörünü etkilediğini iddia eden
Başkan Yaşar, bu durumun
nedenleri de şöyle açıkladı: “2008
yılında yaşanan ekonomik kriz
özellikle emek gücüyle çalışan
meslekleri derinden etkiledi.
Tekstil sektörü de bundan payını
aldı. Zira bizler ziyadesiyle emek
gücüyle mesleğimizi icra

ediyoruz. Ne yazık ki 2008’in
etkileri devam etmektedir. Hala
üstümüzden atabilmiş değiliz.”

Uzakdoğu ülkeleri ile rekabet
etmekte güçlük çektiklerini belirten
başkan Yaşar, bu duruma işçi
ücretleri, devlet desteğinin eksikliği
ve kullanılan enerjinin pahalılığının
neden olduğunun altını çizdi. Çin
devleti üzerinden örneklerini
güçlendiren başkan Yaşar, Çin’de
tekstil sektörünün ortalama 3
dolarlık bir ürün üzerinden 1
dolarlık devlet desteği aldığını
kaydetti.

Gömlekçi, İç Çamaşırcı Esnaf ve
Sanatkarları Odası’nın faal 1700
üyesi var. Oda başkanın aktardığına
göre bu rakam istikrarlı bir şekilde
her yıl yüzde 10 düşüş gösteriyor.

Ekonomik krize ek olarak işçi
bulamamayı da temel sıkıntıları
olarak aktaran Başkan Yaşar, en
büyük dilimi ise kayıt dışına ayırdı.

Kayıt dışı esnafın temel sancısı
olmakla beraber, buna dur diyecek
kurumların sessiz kalması esnafı
ateşe atmış durumda. Pek çok esnaf
temsilcisi işini dürüstçe yapan
esnafa yapılan haksızlığa dikkat
çekerken, devletin uğratıldığı
zararı gözler önüne sermeye
çalışıyor.

Başkan Abdullah Yaşar,
belediyelere söz geçirmediklerini
ifade ederken, devlet kurumlarının
denetimlere gereken önemi
vermesini istedi ve “Kayıt dışı
çalışanların, vergisini ödeyen
esnaftan daha rahat şartlarda

Yaşar Başkan’dan
kayıtdışına çözüm önerisi
Gömlekçi, İç Çamaşırcı Esnaf ve Sanatkarları Odası Başkanı Abdullah Yaşar, 
sektörlerinde yaşanan gerilemeyi  kalifiye eleman bulamama ve kayıtdışına bağladı. 

Başkan Abdullah Yaşar, teknolojinin önemini vurgularken, 
dünya küçük bir pencere ifadelerini kullandı.
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faaliyetini sürdürdüğü yerde
sorun vardır” diyen Başkan Yaşar,
“Kötü örnekler piyasaya hakim
olmuş durumda. Bir hukuksuzluk
söz konusu ama adım atması
gerekenler olduğu yerde
durduğu sürece bu düzen
değişmeyecektir. Vergisini
ödeyen, işçisinin sigorta primini
yatıran esnafın günahı nedir?”
diye sordu. 

Kayıt dışının bir sorun olmaktan
çıkması için denetimlere ağırlık
verilmesi ve ciddiyetle yapılmasının
yanı sıra, Başkan Abdullah Yaşar’ın
bir önerisi daha var: Sigorta primleri
düşürülmeli. 

Vergi kaçıranın devlete verdiği
zararın vergisini ödeyen üzerinden
çıkarıldığını savunan Başkan Yaşar,
devlet esnafı gözden çıkardı mı?
Sorularının akılları tırmaladığını
aktardı.

Esnaf odası başkanı, Ticaret
Odası’na kayıt olan esnafın sayısının
da hayli fazla olduğunu bildirdi.
Kabahati muhasebecilerde bulan
başkan Yaşar, esnafın bilgi sahibi
olmadığı için yanlış

yönlendirildiğini söyledi. Kim
tüccar, kim esnaf bu ayrımın kalın
çizgilerle çizilmesi gerektiğini
belirten başkan Yaşar, “Esnafın
tanımı değişmeli. Bu temel
zaruret. Tüccar esnaf ayrımı
kanunda açıkça ifade edildikten
sonra, kimse üyelerimizi bizden
alamayacaktır. Bugünkü durum,
isteyenin istediği yere kayıt
olduğu bir düzendir” tespitinde
bulundu.

Başkan Abdullah Yaşar, “esnaf”

tanımının değişmesi için Kasım ayı
içerisinde yapılması planlanan
Esnaf Şura’sında esnaf temsilcilerine
büyük görevler düştüğünü ifade
etti. Başkan Yaşar, tekstil sektörünün
tümü ele alındığında Türkiye’nin
yüzde 20’sini oluşturduklarını iddia
etti ve bu rakamın hafife
alınmamasını istedi. 

Üyelerine bir de çağrıda bulunan
Başkan Yaşar, esnaf interneti
kullanmakta geri kalıyor sözlerine
yer verdi. Teknolojinin hayatın her
alanına sızdığını söyleyen Başkan
Yaşar, bu gerçekle yüzleşmeyenlerin
piyasada tutunamayacağını
savundu.

En azı 15 kişi ile çalışan
atölyelere sahip olduklarını aktaran
Yaşar, “Birlik başkanımız Faik
Yılmaz’ın gündeme taşıdığı
kentsel dönüşüm mağduru esnaf
da çok önemli bir konu. Esnafa
dükkanları için yer tahsis
edilmeli. Burada çalışan
insanların işsizler ordusuna
katılmasını hiç kimse arzu etmez
umudu taşıyorum” sözleriyle
açıklamalarını tamamladı.

İstihdamın büyük bir bölümünü tekstil sektörü karşılıyor.

VERGİ KAÇIRAN AVANTAJLI OLMAMALI 
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Esnafın en çok sıkıntı
yaşadığı konuların başında
yasadışı, kaçak çalışan iş

yerleri geliyor. Bu noktada Spor
Toto ve At Yarışları Ganyan Bayileri
Odası Başkanı Fevzi Kuvvet’in
tespiti ise konuyu çok daha farklı
noktalara çekiyor. Yasadışı bahsin
arkasında terör örgütü olduğu
iddiasında bulunan Başkan Fevzi
Kuvvet görüşlerini şöyle sürdürdü:
”Bahis, özellikle futbol üzerine
dönen bahis üzerinde çok büyük
paralar dönüyor. Haliyle bundan
herkes yararlanmak istiyor.

Belediyelerimizce denetimler
eksik ve layıkıyla yürütülmediği
için, durumu fırsat bilen örgütler
bu merkezler aracılığıyla
kendilerine finansman sağlıyor.
İlgili belediyelere, emniyet
müdürlüklerine durumu
ilettik. Şu ana kadar
Bahçelievler İlçe Emniyet
Müdürlüğü dışında bu işin
üstüne giden olmadı.”

İllegal bahis oynatanların,
telefon satış noktalarını, emlakçıları
paravan olarak kullandıklarını
aktaran Başkan Fevzi Kuvvet,

yerlerini tespit etmekte
zorlanmadıklarını, onların da
kendilerini gizlemek gibi derdi
olmadığını ifade etti.

TÜRKİYE’NİN ZARARI AKIL
ALMAZ BOYUTLARDA

Yasal bahisle elde edilen gelirin
çok daha fazlasının illegal bahis
merkezlerine, dolayısıyla yurtdışına
kaptırıldığını söyleyen Başkan
Kuvvet, Türkiye Cumhuriyeti’nin
uğradığı zararı gözler önüne serdi.
3 yıl kadar önce yasadışı bahis, yasal
bahisin 5 katı olduğu tespitinde
bulunan Başkan Kuvvet, bugün ise
rakamı  8 katı olarak verdi.

Spor toto ve at yarışları ganyan
bayilerini işleten esnaf kadar
devletin de uğradığı zarara dikkat
çeken Başkan Kuvvet, sorumlu
kişilerin, makamların artık bu olaya
dur demesini bekliyor.

Spor Toto ve At Yarışları Ganyan
Bayileri Odası 2 dönem kayyumda
kaldıktan sonra Başkan Fevzi Kuvvet
göreve geldi. Fevzi Kuvvet, 13 yıldır
ganyan bayi işleten bir esnaf olarak
yaşadığı süreci şu şekilde aktardı:
“Bir odamız olduğundan bile
habersizdim açıkçası. Bir esnaf
olarak bizi sahiplenecek,
sorunlarımıza el atacak bir

HABER

Yasadışı bahis geliri 
iştah kabartıyor
Spor Toto ve At Yarışları Ganyan Bayileri Odası Başkanı Fevzi Kuvvet, sokak 
aralarını mesken tutmuş yasadışı bahis yapan yerler için çarpıcı bir tespitte 
bulundu: “Bu merkezlerden elde edilen paralar, illegal örgütlerin iştahını
kabartıyor.”

Başkan Fevzi Kuvvet, yasadışı bahis merkezlerinde oynanan kuponları gösterdi.
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teşkilatımız olmalı diye
düşünmüştüm. Sonra İstanbul
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları
Birliği’ne gittim ve orada
başkanımız Faik Yılmaz zaten bir
odamız olduğunu söyleyince
şaşırdım. Ardından başkanımız
Faik Yılmaz’ın desteğiyle bugüne
kadar geldik.”

Spor Toto ve At Yarışları Ganyan
Bayileri 700 üyeye sahip, oda
başkanının aktardığına göre bu
rakam istikrarlı bir şekilde her ay
25-30 artış gösteriyor. Esnaf
odasının yıl sonu hedefi ise 1000
üyeye sahip olmak. İstanbul
çapında 4500 tane spor toto ve at
yarışları ganyan bayi bulunduğunu
söyleyen Başkan Kuvvet, Ticaret
Odası’na ve birleşik esnaf odalarına
giden üyelerin sayılarının hayli fazla
olduğunu belirtti. 

Esnafın Ticaret Odası’na
kaydolmasında kabahati
muhasebecilerde bulan Başkan
Kuvvet, esnafın yanlış
yönlendirildiğini savundu. 

GANYAN BAYİLERİ RUHSAT
ALMAKTA SIKINTI 
YAŞIYOR

İddaa bayileri, Spor Toto ve Milli
Piyango’nun şans oyunları
kapsamında olmasına rağmen
ganyan bayilerinin eğlence ve
konaklama kanununa dahil
edilmesine itirazı olan Başkan
Kuvvet, durumun düzeltilmesini
istedi.

Eğlence ve konaklama
kanununa dahil edilme amaçlarını,
İstanbul Büyükşehir Belediyesi’nin
bayilerden elde edilen paradan
pay almak istemesine bağlayan
oda Başkanı Kuvvet, ”Asıl
sorun bundan sonra
başlıyor. Büyükşehir
belediyesinin aldığı paydan
almak isteyen ilçe belediyeleri bu
sefer bize zorluk çıkartıyor,
ruhsat almakta sorun yaşıyoruz.
İlçe belediyelerinin iddiası şu ki,
bu bayiler benim ilçemde
çalışıyor. Öyleyse bu parada
benim de hakkım var. İBB

bundan bana pay vermiyor, o
zaman ben de oynanmasına izin
vermiyorum. Halbuki burada
bizlik bir mesele yok. Filler
tepişirken ezilen çimenler gibiyiz.
Bu ikilemi yok etmenin yolu da,
ganyan bayilerini tekrardan şans
oyunları kapsamına almaktır”
dedi. 

Başkan Kuvvet, spor toto ve at
yarışları ganyan bayilerinde elde
edilen gelirin devlete
kazandırıldığını, esnafın bu gelir
üzerinden prim aldığını açıkladı.
Oda başkanının verdiği bilgilere
göre iddaa bayileri yüzde 7,
ganyan bayileri ise yüzde 5
oranında prim alıyor. Türkiye Jokey
Kulübü Başkanı Serdal Adalı’nın
verdiği müjde ile ganyan bayilerinin
aldığı primde 1 puanlık artış
gerçekleşecek. İddaa bayileri ile
ganyan bayilerinin aldığı primleri
eşit seviyeye getirmeyi amaçlayan
Kuvvet, esnafın hakkı olan prim
miktarının yüzde 10 olduğunun
altını çizdi.

Yasadışı bahis geliri 
iştah kabartıyor

Ganyancılara ilçe belediyelerinden ruhsat engeli



Yazıma candan yürekten bir “Merhaba” ile
başlamak istedim. Anadolu’da bir
meclise gelene herkes sırayla “Merhaba”

der. Merhaba demek; ben senin dostunum, ben-
den sana zara gelmez anlamında söylenir. Kara-
man ilinin Ayrancı ilçesinde 20 Ekim 1961’de
doğmuşum. İlk ve ortaokulu Ayrancı’da, meslek
lisesini Konya Ereğli’de ve öğretmen okulunu da
Ankara’da okudum. 19 Kasım 1981 yılında
başladığım öğretmenlik mesleğinden 30 Nisan
2013 tarihinde emekliye ayrıldım. Görev süremin
22 yılı da yöneticilikle geçti.

Görevim süresince milletimin değerlerini ve
geleceğini ön planda tutarak onu yüceltecek
çalışmaların içinde oldum. Her şeyin bir sonu
vardır derler ya benimde kısmetim bu kadarmış.

Allah (c.c.) bir esnaf çocuğu olarak esnaf ve
sanatkârımıza hizmet etme imkânını da kısmet
etti. İSTESOB bünyesindeki görevimi de aynı düs-
tur içerisinde onların bir neferi olarak yerine ge-
tireceğim inancındayım.

Görev yaptığım okullar gereği devamlı esnaf
ve sanatkâr teşkilatları ile omuz omuza beraber
çalıştık çeşitli projeleri birlikte hayata koyduk.
Göreve başlayınca sanki uzun yıllardır bu teşki-
latın içindeymişim izlenimi edindim. Bunda en
büyük pay teşkilat içerisinde bulunanların güler
yüzlü, yardımsever, sıcak ve samimi davranışları
oldu. Bu sıcak karşılama için herkese şükranlarımı
sunuyorum.

Bugüne kadar yaptığım çalışmalardan
edindiğim deneyimler ışığında eğitim faaliyet-
lerini değerlendirdiğimde İSTESOB bünyesinde
birlikte yapabileceğimiz çok şeylerin olduğu

izlenimini bende uyandı. Teknoloji ve bilim çok
hızlı değişim göstermektedir. Çağa ayak uydura-
bilmek, güncel kalabilmek için eğitim ve diğer
konularda yapacağınız öneriler ciddi olarak ele
alınıp öncelik sırasına göre hem eğitimlerimizde
hem de web sayfamızda ayrıntılı olarak işleme
gayretinde olacağız.

Göreve başladıktan sonra İSTESOB’un gele-
ceğimizin teminatı olan çocuk ve gençlerimiz için
güzel projeler hazırladığını ve uygulamaya koy-
duğunu gördüm. Son derece sevindirici. Burada
bu projelerden çok dikkatimi çeken ve faydalı
olacağına inandığım bir projeden kısaca bahset-
mek istiyorum.

Proje; çocuk ve gençlerimize meslekleri doğru
tanıtmayı, onların sonradan pişman olmayacak-
ları, yeteneklerine uygun doğru meslek seçimi
yapmalarını sağlayacak bir çalışma. Projenin adı:
“Mesleki Eğitim, Rehberlik ve Kariyer Danışman-
lığı Merkezi”.

Hepimizin hayatı ah ve keşkelerle dolu, böyle
yapsaydım, alsaydım, satsaydım, gitseydim gibi.
Çocuklarımız ve gençlerimizin de keşke de-
memeleri için doğru meslek seçimi yapmalarında
bir nebze olsun faydası dokunacağına inandığım
İSTESOB bünyesinde oluşturulmuş web sayfasını
ziyaret etmelerini tavsiye edeceğim.
(www.kariyermerkezi.org) Belki denizyıldızı
misali bizim için fark etmez ama onun için fark
edebilir.

Değerli çalışma arkadaşlarıma, esnaflarımıza
ve tüm yurttaşlarımıza sağlıklı, bereketli, bol
kazanç dolu günler diliyorum her şey
umduğunuz gibi olsun.

MAKALE

Uzm. Öğr. Muzaffer GARİP
İSTESOB Eğitim Müdürü
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Başbakan Recep Tayyip
Erdoğan tarafından
başlatılan ‘Ekmek İsrafının

Önlenmesi Kampanyası’
Güngören’deki yerel idarecilerin
gayretleri sayesinde amacına daha
hızlı ulaşacak gibi görünüyor. Ekmek
israfının hangi boyutlara ulaştığı,
ekmeğin israfı sonucu hem aile
ekonomilerinin hem de ülke
ekonomisinin büyük zararlara
uğradığı vatandaşa anlatılacak. Genç
yaştaki çocuklara tutumlu olma
alışkanlığı kazandırılacak.

17 Nisan Çarşamba Günü,
Güngören Kaymakamlık Toplantı
Salonu, ekmek israfını önleme
kampanyasına destek veren isimlerle
doldu. Güngören Kaymakamı Zafer
Orhan’ın başkanlığında yapılan
toplantıya, İlçe Milli Eğitim Müdürü
Abdullah Nurkan, İlçe Gıda, Tarım
ve Hayvancılık Müdürü Erman
Karaman, Bakkallar Odası Başkanı
İsmail Keskin, Fırıncılar Odası
Başkanı Fahri Özer, Güngören Bak-
kallar Odası Başkanı İdris Keskinci,
Güngören Birleşik Esnaf Odası
Başkan Vekili Nezir Kinin katıldı.

Kampanya Güngören’deki tüm
kesimlerden destek gördü.
Güngören Belediye Başkanlığı’ndan,
ilçe milli eğitim müdürlüğüne,
müftülükten, halk eğitim
merkezlerine kadar, resmi kurum ve
kuruluşlarına kadar herkes elini taşın

altına sokmaktan çekinmeyecekleri
sözünü verdiler.

Ekmek israfının ilkokuldan
başlayarak, her kesimden vatandaşa
çeşitli etkinlikler vasıtasıyla
tanıtılması kararlaştırıldı. Esnaf
odalarını temsilen katılan isimler de
üstlerine düşen görevleri yerine
getireceklerini söylediler.

Ön plana çıkan kararlardan
bazıları şu şekilde sıralandı; kam-
panyanın duyurulması için afişlerin
asılması. Aliya İzzet Begoviç Parkı’nda
kampanyanın duyurulmasına yönelik
çalışmalar yapılması. İşyerlerinde
ekmeklerin çok küçük dilimler
halinde sunulması, sosyal paylaşım
siteleri aracılığıyla da kampanyanın
duyurulmasına katkı sağlanması. 

Kaymakam Zafer Orhan,

kampanyaya destek veren resmi ve
sivil toplum kuruluşlarımıza teşekkür
etti ve“Kampanya ile ilgili  mevcut
kaynaklarla duyurularımızı yapar-
ken, ilçemize özgü tasarımları da
gerçekleştirerek destek vermenin
daha faydalı olacağını, okulları-
mızda, açık ve kapalı alanlarda
düzenlenecek olan etkinliklere
tüm  kuruluşlarımızın desteğini
beklediğini” söyledi.

Kampanya sırasında yapılacak
çalışmalar kapsamında, ilçemizde
faaliyet gösteren sivil toplum
kuruluşlarına bağlı işyerlerinde gerek
ilgili afişlerin asılması, gerek web
sitelerinde yayınlanması ve
çalışanlarının bilinçlendirilmesi
konularında destek vereceklerini
söylediler. 

Ekmek İsrafının Önlenmesi Kampanyası’na Güngören’den tam destek geldi.

Güngören ekmek israfını 
önlemede kararlı
Güngören’deki resmi kurumlar ve sivil toplum kuruluşları el ele verdi, ekmek 
israfını önleme adına kalıcı çözüm kararı aldı.
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Piknik ve beraberinde
gelen mangal, ülke
kültürünün vazgeçilmez

sosyal aktivelilerinden biri.
Soğuk havaların geride kalması,
sıcakların artmasıyla insanlar
kendini sokaklara attı. Ailelerin
özellikle hafta sonu için seçtiği
sosyal aktivitelerin başında ise
piknik geliyor. Piknik alanlarının
dolup taşmasıyla mangal kokuları
da etrafı sarmış durumda.
İstanbul Mahrukatçılar Odası
Başkanı Muvakkar Garzan,
esnafının işlerinde göreceli
olarak artış gözlemlediğini
belirtti.

Mangal kömürü satışındaki
artıştan son derece memnun
olduğunu ifade eden Başkan
Muvakkar Garzan, piyasadaki
haksız rekabeti eleştirmekten de
geri durmadı. Sadece kömür
satmakla ilgilenen mahrukatçı
esnafının yanında çok sayıda
kömür satmayı yan iş olarak gören
işletme de var. Piyasadaki bu
durumu değerlendiren Başkan
Garzan, ”Bizim esnafımızın varı
yoğu kömür. Ama bunun da
yanında bakkal, kasap hatta
tüpçüler bile kömür satıyor.
Kömür onların ana geçim

kaynağı değil ama bizim öyle.
Haliyle bu durum pazardaki
payın önemli bir oranda
azalmasını sağlıyor. Bugün
sadece kömür satarak geçimini
sağlayan esnaf zor durumda”
bilgisini paylaştı.

Kömür satmak için, işletmelerin
katı yakıt satıcı belgesine sahip
olmaları gerektiğini hatırlatan
Mahrukatçılar Odası Başkanı,
esnafın dışında kimsenin bu
belgeye sahip olmadığını iddia etti.

Ayrıca yasal bir zorunluluk olan bu
belgenin sadece mahrukatçı
esnafından talep edilmesi de diğer
bir çarpıklık.

Açıklamalarına devam eden
Garzan, kömür satmayı yan iş
olarak gören işletmelerin katı yakıt
satıcı belgesine sahip olup
olmadığına belediyelerce
bakılmadığına belirtti.

Eleştirilerinin büyük bir
bölümünü Ticaret Odası’na bağlı iş
yerlerine yönelten Garzan, “Ticaret

MAHRUKATÇILARIN 
YAZ TESELLİSİ
Yazın yüzünü göstermesiyle vatandaş kendini piknik alanlarına atmaya başladı. 
Bu durumdan en çok nasibini alan meslek gruplarından biri de hiç şüphesiz
mahrukatçı esnafı; ama piyasadaki haksız rekabet ise canlarını sıkıyor.

HABER

Muvakkar Garzan



Odası’ndan alınan ruhsatlarda
her türlü ticari madde satışı diye
bir madde olduğu için, kendileri
adına engeli bu şekilde aşıyorlar.
O zaman şu soruyu gündeme
taşımak gerekiyor. Katı yakıt
satıcı belgesine ne gerek var. Bu
belgenin amacı güvenlik değil
miydi? Demek ki o kadar da
önemli değilmiş sonucu ortaya
çıkıyor. Her türlü ticari madde
gibi cümle, çok önemli detayları
kolaylıkla aşmanızı sağlıyor
anlaşılan” şeklinde görüş
belirtti. 

Kanun maddelerinde yaşanan
ikilik bir yana, “Herkes ihtisas
yaptığı işte çalışır ve onun
ticaretini yaparsa ticaretteki
güven ortamının artacağı”
görüşünü paylaşan Başkan
Garzan’ın bu ince mesajını alıyor ve
gerekli yerlere ulaşmasını
umuyoruz.

Başkan Garzan, geçimini kömür
satışı yaparak sağlayan esnafının
kalitesiz mal satması gibi durumun
mümkün olmadığını dile getirdi.
Tek satış kalemi kömür olan bir
işletmenin, kalitesiz mal satması
halinde uğrayacağı müşteri
kaybının, esnafının hep daha iyisini
yapmaya zorladığının altını çizdi

Kömürü yan iş olarak
işletmelerin ise kaliteli mal satmak
gibi bir hassasiyeti olamayacağını
söyleyen Başkan Garzan, bir
marketten örnek vererek, sattığı
envai çeşit içerisinde, kalitesiz
kömürün işletmenin müşteri
profilini zedelemeyeceğini söyledi.   

Daha ucuz ve kaliteli kömür için
mahrukatçı esnafını işaret eden
Garzan, vatandaşa ekonomik ve
sağlığı gerekçe göstererek
alışverişinizi gelin bizden yapın
mesajı yolladı.

Anadolu’daki mahrukatçıların,
İstanbul’daki meslektaşlarından

daha şanslı olduğu bir gerçek.
Doğalgazın Anadolu’da, İstanbul’da
olduğu kadar yaygın olmaması da
hiç şüphesiz bu farkı yaratan ana
etken olarak göze çarpıyor.

YENİ BİNALAR OLUMSUZ
ŞARTLARA UYGUN DEĞİL 

Yeni yapılan binalarda baca
bulunmamasını eleştiren Başkan
Garzan, yaşanan bir afet sonrası alt
yapılarının çökmesi halinde bir
savaş durumunda doğalgazdan
faydalanamayacak halkın nasıl
ısınacağı sorusunun akılları
kurcalamasını istedi.
“Geleceğinden kim emin olabilir”
diye soran Başkan Garzan,
“Binalarımız her türlü şartta
uyum sağlamalı, kötü günlerimiz
için de bizim barınağımız olarak
kalmalı” ifadelerini kullandı.

MESELE NASIL
PİŞİRELECEĞİ

Bir kimya mühendisi olan ve
meslekte yarım asrı aşmış birinin
tecrübelerinden faydalanmamak
olmazdı. Muvakkar Garzan’ı
yakalamışken, mangal yakmanın
püf noktalarını sorduk. Başkan ilk
olarak akılda bir soru işareti

bırakmamak adına kömürde
kanserojen madde olmadığını
önemle çizdi. Mangal yaparken
sağlığımızı riske atmamak adına
bazı detayları bizlerle paylaştı.

Kömürün bir çıra vasıtasıyla
yakılması gerektiğini söyleyen
Garzan, kimyasal herhangi bir
madde kullanılmaması konusunda
ise uyardı. Kömürün mavi ateşini
kaybettikten ve kırmızı- sarı
renklerinin ortaya çıkmasıyla
malzemelerin konulmasının önemli
olduğunu söyleyen Garzan, hijyen
şartlarına da uyulduğu takdirde
kimsenin sağlık açısından bir
endişe duymaması gerektiğini
belirtti.

İşte Muvakkar Garzan’dan
tüyolar: “Et geç pişer, köfte kolay
pişer. Ateş kuvvetliyken et
pişirilmeli, köfteler daha sonra
ızgaraya konmalı. Izgara kuvvetli
ateşte 30 saniye ile 60 saniyede
çevrilmeli. Kömürleşen kısımlar
kesinlikle yenilmemeli. Izgara
sırasında ateşe düşen yağlar,
yanıp ete sinmesiyle kanserojen
maddeler oluşur. Bu durumda
ızgara ateşten çekilmelidir.
Damlayan yağın yanması
beklenerek, risk bertaraf edilir.”
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Bilumum Demir İşleri
Sanatkarları Odası
Başkanı Cavit Çelik,

meslek sanat okullarında sınıfları
boş gördükçe içinin sızladığını
belirterek, “Çırak yoksa usta da
yok” dedi. 

Esnafın baş belası kayıt dışından
dert yandı. Esnafın, kayıt dışı
sektörle girdiği rekabette
dükkanlarını ayakta tutamaz hale
geldiğini belirten Başkan Çelik, üst
birliklerin ve belediyelerin daha
aktif ve kararlı adımlar atmasını
bekliyor. 

Kayıt dışını önlemek amacıyla
atılacak bütün adımlara destek
olacaklarını teyit eden Başkan Çelik,
belediyelerin sorumluluklarını
hatırlamasını istiyor.

Kanunların, kayıt dışının önüne
geçmeye yeterli olduğunu savunan
Başkan çelik, problemin uygulama
safhasında yaşandığını aktardı.
Eleştirilerine devam eden
Başkan Çelik, “Yasalardan yana
sıkıntımız olduğu söylenemez.
Denetimden sorumlu birimlerin,
dairelerin görevlerini yerine
getirmesini bekliyoruz. Biz
kimseden imtiyaz, ayrıcalık
istemiyoruz. Kanunların
layıkıyla uygulanması bizleri
mutlu edecektir “ ifadelerini
kullandı.

BOŞ SINIFLAR İÇİMİ
SIZLATIYOR

Sektöre yeni eleman kazandırıla-
maması demirci esnafının bir diğer
önemli sıkıntısı olarak göze çarpı-
yor. Başkan Cavit Çelik, bu konuda
da dertli olduğunu gizlemezken,
sorunun kaynağı olarak çok farklı
faktörleri neden olarak öne sürüdü.
Eğitim sistemindeki değişiklerle,
sanatkarların çırak bulamadığını
kaydeden Başkan Çelik,” Eskiden
aileler çocuklarını bizim
yanlarımıza gönderirdi ama o
günler geride kaldı. Demirci
ustası sayısında da gözler
görülür bir düşüş var. Artık

insanlar bu mesleği yapmak
istemiyor. Yeğenlerimizden,
çocuklarımızdan başka çıraklık
yapacak eleman kalmadı” dedi.

Mesleki eğitim kurumlarına
talep olmadığını ifade eden Başkan
Çelik, boş sınıflar karşısında içinin
sızladığını belirtti.

DEMİRCİLERİN DE ARTIK BİR
MÜLKÜ VAR

2009 yılına girildiğinde dönemin
Demir İşleri Sanatkarları Odası
başkanı Kemal Topcuoğlu’nun
vefatıyla göreve gelen Cavit Çelik,
başkanlıktaki ilk döneminin tatlı
heyecanını yaşıyor. Cavit Çelik aynı

Cavit Çelik

Çelik Başkan, 
“Boş sınıflar içimi sızlatıyor”
İstanbul Bilumum Demir İşleri Sanatkarları Odası Başkanı Cavit Çelik’e göre 
esnafının en büyük sıkıntısı kayıtdışı ve sektöre yeni eleman gelmemesi.
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zamanda, Bayrampaşa Esnaf ve
Sanatkarlar Kredi ve Kefalet
Kooperatifi’nin başkanlığını da
yapmakta. Daha önce başkan
vekilliği görevini yürüten Cavit
Çelik, odaya da, sorunlarına da uzak
olmayan bir isim. Esnaf odasının
gelişimi için büyük emekler sarf
eden Cavit Çelik, en büyük hayalini
ise gerçekleştirmiş. 2010 yılında
Yenidoğan Mahallesi Abdi İpekçi
Caddesi üzerindeki bir ofis katını
odaya kazandıran Cavit Çelik, odayı
da büyük bir maddi külfetten
kurtarmış. 

Bilumum Demir İşleri
Sanatkarları Odası’nın üye aidatları
konusunda yaşadıkları, pek çok
odayla aynı kadere sahip. Üye
aidatlarını toplamakta sıkıntı
yaşanırken, oda başkanı nedenleri
şöyle sıraladı: ”Pek tabi ana sebep
üye aidatlarının yüksek oluşu.
Eğer yıllık aidatlar makul bir
seviyeye indirilirse, odalar ve
esnaf derin bir nefes almış olur.
Bu noktada birliğimizin üye
aidatlarının düşürülmesine yö-
nelik çalışmaları bizleri umutlan-
dırıyor. Öte yandan kayıtdışı ile
esnaf odalarına bağlı esnaf içi içe
girmiş durumda. Halileyle bu

durumu gören esnafın odalara
olan inancı azalıyor.”

Ticaret Odası’na çok sayıda
esnafının kayıt olduğunu söyleyen
Başkan Çelik, esnaf- tüccar ayrımı-
nın kanunlarda tam olarak belirlen-
mediği sürece bu sıkıntıların süre-
ceğine inanıyor. Muhasebecileri de
eleştiren Başkan Çelik, esnafın
yanlış yönlendirildiğini savundu ve
esnafa Ticaret Odası’na gittiği
takdirde nelerin beklediğini doğru
bir şekilde aktarılmasını istedi.
Bilindiği gibi Ticaret Odası, her yıl
topladığı aidatların yanında mun-
zam aidatı adıyla üyenin açıklanan
karından binde 5’lik bir pay alıyor.
Pek çok esnafın bu durumdan ha-
berdar olmadığı bilinen bir gerçek.
Başkan Çelik de bu noktanın esnafa
iyi aktarılmasını istiyor.

SANAYİ SİTELERİ KURULMALI
Esnafı için yeni bölgeler isteyen

Başkan Çelik, bu yönde çok sayıda
talep aldıklarını aktardı. Esnaf için
yeni bir alan tesis etmek
istediklerini açıklayan Başkan Çelik,
şimdilik bunun gerçekleşmesinin
mümkün olmadığını söyledi.
İstanbul’daki arazi fiyatlarının her
geçen gün değerini katlaması Cavit

Çelik’i temkinli konuşmaya sevk
ediyor. 

BAHAR TESKOMB ZİRVESİ
İLE GELDİ

Başbakan Recep Tayyip
Erdoğan’ın da katıldığı Türkiye
Esnaf ve Sanatkârlar Kredi ve
Kefalet Kooperatifleri Birlikleri
Merkez  Birliği’nin (TESKOMB)
düzenlediği Esnaf Bilgilendirme
Toplantısı’nda yerini alan Başkan
Cavit Çelik izlenimlerini aktardı. 

Bu sefer Bayrampaşa Esnaf ve
Sanatkarlar Kredi ve Kefalet
Kooperatifi Başkanlığı gömleğini
giyen Cavit Çelik, esnaf ve sanat-
kara kullandırılan kredilerde faiz
oranının yüzde 4’e düştüğünün
müjdesini verdi. Yakın zamana
kadar bankalarla aynı faiz
oranlarına sahip oldukları için
esnafın kendilerinden uzaklaştığı
görüşünü paylaşan Cavit Çelik, son
gelinen noktayı esnaf ve
kooperatifler için bir fırsat olarak
görüyor.

Sanatkarlar kredi ve kefalet
kooperatifleri esnaf için var
olduğunu hatırlatan Başkan Çelik,
faiz indirimi ile birlikte kapılarının
daha çok çalınmasını bekliyor.

“ÇIRAK YOKSA, USTA DA YOK”
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Öğrenim ve eğitimin
olmadığı yerde cehalet
ve sorumsuzluk

olacağını ifade eden Başkan Ziya
Özel, “Biz esnaf odaları olarak
hep feryat ettik, etmeye de
devam ediyoruz. Çünkü bizler
sorumlu esnaf odaları yönetici ve
başkanlarıyız. Bizim görevimiz
üyelerimizi  kanunlar nezdinde
bir çatı altında toplayıp, onları
doğru yönde bilgilendirmeliyiz”
dedi.

Esnaf odalarının fikirlerini icraata
dökme noktasında geri kaldığını
düşünen Başkan Özel, tüm iyi niyete
ve gayrete rağmen uygulamadaki
eksiklerin ceremesini çektiklerini
söyledi. Başkan Ziya Özel,

uygulamadaki bu eksikliklerin,
esnaf ve sanatkarların eğitim
alanında ve hiçbir konuda bir araya
gelememesi, koordineli çalışarak
kendini düzgün ifade edememesi
sonucunu doğurduğunu sözlerine
ekledi.

Özel, esnaf camiasının kapsamlı
bir eğitim ve öğretimde yer
alabilmesi ve birlikte harekete
geçebilmesi için yasadaki gibi
uygulamada da oda ve sicile
kayıtlarının apaçık bir zorunluluk
olduğunun altını çizdi. Ancak
bu sayede kayıtlı olan tüm
esnafın özde olan eğitimi
görebilme şansı olacağına inanan
Başkan Özel, aksi taktirde kayıtsız
esnafın kaybolacağına, bunun

da bu kişilerin
bakmakla yükümlü
oldukları ailelerine ve
diğer topum
bireylerine
yansıyacağı
uyarısında bulundu.

Sorumlu kişilere
seslenen Özel, esnafın
haklarından haberdar
olmasından
kendilerine de büyük
görevler düştüğünü
belirtti ve:
”Esnafımızın 5362
sayılı esnaf yasası,

3308 sayılı mesleki eğitim yasası
6331 sayılı iş güvenliği
yasalarından haberdar edilmeli.
Koordineli, bilgili ve kendinden
emin çağdaş bir esnaf topluluğu
olmalarını istiyorsak o halde bu
topluluğa sahip çıkmamız ve her
zaman desteklememiz
gerekmektedir. Bu konuda tüm
teşkilatlarımız acil çözüm
beklemektedir. Öyle ki
kurumsallaşmayan esnaf nasıl
kendini ifade eder. Lütfen esnaf
teşkilatlarına gereken önemi
verelim. Esnaf odası üyelerinin,
tüm sorunlarını dile
getirmelerine imkan verip
onların her alanda özellikle de
Eğitim alanında yanlarında
olduğumuzu hissettirelim”
dedi. 

Esnafı yaşatmak için
tavsiyelerinde bulunan Özel,
görüşlerini şöyle sürdürdü:” Esnaf
kesimini yaşatmaya onları var
etmeye, hamiliğini üstlendiğimiz
bu kesimin yok olmasına
müsaade etmeyerek onları tek bir
çatı altında toplamaktır.”

Küçükköy Marangozlar ve
Mobilyacılar Odası olarak “Eğitim
kökü acı fakat meyveleri tatlıdır”
çağrısının yineleyen Başkan Özel,
herkesi eğitime, yeniliğe ve bilgiye
davet etti.Ziya Özel

ZİYA ÖZEL’DEN 
EĞİTİM ÇAĞRISI
Ziya Özel, esnaf odalarının taşıdıkları sorumlulukların farkına vararak eğitim
faaliyetleri noktasında atılım yapmasını istiyor.

“KAYITSIZ ESNAF KAYBOLUR”
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Sefaköy Birleşik Esnaf ve
Sanatkarlar Odası Başkan
vekili Sait Yüksek, son

dönemde hızla artan AVM’lerden dert
yandı. AVM’lerin halktan ilgi
görmesinin nedenini bitmeyen
kampanyalar kaynaklı olduğunu
belirten Yüksek, esnafın AVM’lerden
alışveriş yapmasını ise hayretler
içerisinde karşılıyor.

Sait Yüksek, Sefaköy’ün 38 yıllık bir
sakini ve  alışverişini her zaman
esnaftan yaptığının söylerken,
esnafın birbirine destek olması
gerektiğini dile getirdi. Kendisinden
örnek vererek, esnafa seslenen
Yüksek,”Ben et alacağım zaman bir
gün başka, bir gün başka kasaptan
alıyorum ki, esnaf yaşamaya
devam etsin. Birbirimize destek
olmamız lazım. Bu sorumluluk
duygusuna, bütün esnaf
dostlarımızın sahip olmasını arzu
ediyorum. Eğer herkes birbirinden

alışveriş yaparsa, görülecektir ki,
esnaflık özlenen günlere geri
dönecektir O çok eleştirdiğimiz
AVM’lerin kapılarını aşındıranlar-
dan biri bizsek, oturup düşünme-
miz gerekiyor” şeklinde konuştu.

Sefaköy Birleşik Esnaf ve
Sanatkarlar Odası’nın Başkanvekili
Sait Yüksek’in aktardığına göre aidat
toplamada yakın ilişkiler sayesinde
sorun yaşanmıyor. Esnafla geçmişe
dayanan ve birebir diyalogla kurul-
muş dostlukları olduğunu kaydeden
Yüksek, oda ve üye arasında sıkı bir
bağ kurduklarını ifade etti. 2013
aidatlarının yıl bitmeden şimdiden
yarısını topladıklarını belirten Yüksek,
imrenilecek bir teşkilat yapısına
kavuştuklarını söyledi. Sefaköy’de
esnafla kurulan yakın ilişkilerin bir
özetini sunan Yüksek, “1975'den beri
bu bölgede esnaflık yaptığım için
aşağı yukarı hepsini tanıyorum. O
yüzden benim bir diyalogum var.
Bölge esnafıyla, biz mümkün
olduğunca aramızı yakın
tutuyoruz. İkazlarımızı, hatırlatma-
larımızı, üyelerimizi incitmeden
yapmaya çalışıyoruz. Zaman
zaman üyelerimizi gerek sabah
kahvaltılarında gerekse işyerle-
rinde ziyaret ederek sorunlarını
dinliyor ve çözüm bulmaya
çalışıyoruz" şeklinde konuştu. 

Yüksek, aidatları tahsil etme
konusunda her ne kadar sıkıntı
yaşamasalar da esnafın bekası için

aidat bedellerinin ve sicil kayıt bedel-
lerinin indirime gidilmesi tavsiyesinde
bulundu. Sicil kayıt bedellerinin ve
oda aidatlarının indirilmesi sayesinde
Ticaret Odası’na daha fazla üye
kaptırmayacaklarını ve esnafın kendi
inisiyatifi ile odalara kayıt olmayı
tercih edeceklerini söyledi. Ayrıca
kayıt dışının çok fazla olduğunu
belirten Yüksek,”Bu konuda çözüme
maliyeden başlanılmalıdır. Bir
sistem oluşturulmalı maliye ile sicil
müdürlüğü arasında ve maliye
açılışı yapan esnafın sistem
üzerinden otomatik sicil kayıtları
yapılmalı. Sicil müdürlüğü ilçede
varsa meslek odası yoksa karma
odaya kaydı yapılmalıdır. Yine
noterlerin yıl sonu defter tasdik
işlemlerinde oda faaliyet belgesi
istemesi kayıt dışının ve haksız
rekabetin önüne geçilmesinde
çözüm olacağını” sözlerine ekledi.

Yüksek, “Küçükçekmece
Belediye Başkanı Aziz Yeniay’ı za-
man zaman ziyeret ederek destek-
lerini istedik. Ruhsat müracaatla-
rında, odadan faaliyet belgesi ve
sicil tasdiknamesi istenmesinin
zorunlu hale getirilmesini talep
ettik. Bu konudaki taleplerimizde
bizden desteklerini esirgemeyen
belediye başkanımız Aziz Yeniay’a
teşekkür ederiz.” Yüksek, belediye
başkanlarının esnafın hakkını gözeten
anlayışından dolayı şanslı olduklarını
ifade etti.

ESNAFLIK KÜLTÜRÜ 
YOK OLUYOR
Esnafın birbirine ihtiyacı olduğunu söyleyen Sait Yüksek, AVM’lerden alışveriş
yapan esnafa şahit olmasını sözün bittiği son nokta olarak değerlendirdi. 

Sait Yüksek

“KAYITSIZ ESNAF KAYBOLUR”




